
OHIZKO OSOKO BILKURA

2016.06.28

Tolosako  Udaletxean,  2016ko  ekainaren
28an,  iluntzeko  8etan,  lehen  deialdia  egin
ondoren, Udalbatza bildu da Ohizko Osoko
bilkura  egiteko.  Mahaiburu,  Olatz  Peon
Ormazabal,  Korporazioko  alkate-
lehendakaria  izan  da  eta  ondorengo gaiak
aztertzeko udalbazkide hauek agertu dira:

En  la  Casa  Consistorial  de  Tolosa,  a  las
20:00 horas del día 28 de junio de 2016, se
reúne  el  Ayuntamiento  Pleno  en  sesión
ordinaria  y  primera  convocatoria,  bajo  la
presidencia  de  la  Alcaldesa,  Olatz  Peon
Ormazabal, y la asistencia de los miembros
que se expresan,  a fin de tratar  sobre los
puntos del orden del día que se relacionan:

Alkate-lehendakaria:
Olatz Peon Ormazabal

Bertaratutako zinegotziak:

Jokin Azkue Arrastoa
Nerea Letamendia Belloso
Patxi Amantegui Zubiria
Nuria Carbonell Miranda
Iñigo Alonso  Sarasibar
Joseba Koldo Ormazabal Lopez
Maite Ruiz de Eguilaz Ezkiaga

Ibai Iriarte San Vicente
Lore Agirre Zipitria
Onintza Lasa Arteaga
Iñaki Irazabalbeitia Fernandez
Igor Ezenarro Balda
Maria Lasa Arruabarrena
Pedro Manuel Etxabe Zabala
Cristian Fernandez Susin

Ez bertaratutako zinegotzia:
Begoña Tolosa Mendia

Behin behineko Idazkaria:
Karmele Contreras Goikoetxea

Behin behineko kontuhartzailea:
Paulino Alonso Eraso

Eguneko gaia zerrenda Orden del día

1. Ondorengo akta onartzea: 1. Aprobación de la siguiente acta:
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2016ko  maiatzaren 31ko  Ohizko Osoko
bilkurakoa.

Sesión  Ordinaria  del  31  de  mayo  de
2016.

2. Alkatetzako dekretu hauen berri ematea:
2016ko  maiatzaren  1etik  31ra
(2016/815-2016/1.041).

2. Dar cuenta de los decretos emitidos por
la alcaldía:
Del 1 al 31 de mayo de 2016 (2016/815
al 2016/1.041).

3. Tolosa  Lantzen  udal  enpresari  buruzko
proposamena.

3. Aprobación de la propuesta referente a la
empresa municipal Tolosa Lantzen.

4. Junta  orokorraren  funtzioetan:
2015eko  ekitaldiari  dagozkion  urteko
kontuak onartzea:
Tolargi, S.L.
Erretengibel, S.A.
Tolosa Lantzen, S.A.
Tolosa Lotzen, S.A.

4. En  funciones  de  Junta  General:
aprobación  de  las  cuentas  del  ejercicio
de 2015:
Cuentas de Tolargi, SL.
Cuentas de Erretengibel, SA.
Cuentas de Tolosa Lantzen, SA.
Cuentas de Tolosa Lotzen, SA.

5. Konfederazioarekin  sinatu  beharreko
hitzarmena,  “7.1  ezkerraldea”
azpiesparrua.

5. Firma del convenio con la Confederación
Hidrográfica  subámbito  “7.1  Margen
izquierda”.

6. Euskal  Herria  plaza  1  Bis  eraikinean
jatetxe-kafetegi-hotel  zerbitzuak  ezarri
ahal  izateko  obra  publikoko  kontzesio
espedientea abian  onartzea.

6. Aprobación del expediente de concesión
de obra publica para implantar el uso de
Restaurante- Cafetería y Hotel en Euskal
Herria plaza 1 Bis.

7.  Udal  jabetzako Lokal  komertzial  bat  eta
Donostia etorbidea 5 zenbakian kokatuta
dagoen  eta  Sevende-enea  bezala
ezagutzen  den  eraikinaren  arteko
permuta.

7. Permuta  de  un  local  de  propiedad
municipal  y  el  edificio  conocido  como
Sevende-enea,  ubicado  en  Donostia
etorbidea 5.

8. Behin  behineko  izaeraz  onartzea
Tolosako  Hiri  Antolamenduko  Plan
Orokorraren  Aldaketa  Puntuala,  “28.
Albiztur” esparruari dagokiona.

8. Aprobación  provisional  del  Proyecto  de
Modificación puntual del Plan General de
Ordenación Urbana de Tolosa, referida al
ámbito “28 Albiztur”. 

9. Ekainaren  28an,  lesbiana,  Gay,
Transexual,  bisexual,  intersexual  eta
Queer-en eskubideen nazioarteko eguna
dela eta, mozioa onartzea. 

9. Aprobación de la moción presentada con
motivo del día internacional el 28 de junio
a  favor  de  los  derechos  de  Lesbianas,
Gays,  Transexuales,  Bisexuales,
Intersexuales y Queers. 

10.Herriko gazte talde batzuk aurkeztutako
mozioa.

10.Moción presentada por varios grupos de
jóvenes.

11.Orixe   BHI  Institutuko  eraikin  berriaren
inguruko mozioa.

11.Moción  relativa  al  nuevo  edificio  del
Instituto Orixe.

12. Galderak eta eskaerak. 12. Ruegos y preguntas.

Segidan,  lehendakariak  batzarrari  hasiera
eman dio ondorengo gaiak aztertzeko:

A continuación, se da inicio a la sesión por la
presidencia,  para  analizar  los  siguientes
puntos:
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1. Ondorengo akta onartzea:
2016ko  maiatzaren  31ko  Ohizko
Osoko bilkurakoa.

1. Aprobación de la siguiente acta:
Sesión  Ordinaria  del  31  de  mayo de
2016.

Izenburuan aipatutako akta, aho batez, onartu da.

2. Alkatetzako  dekretu  hauen  berri
ematea:
2016ko  maiatzaren  1etik  31ra
(2016/815-2016/1.041).

2. Dar cuenta de los decretos emitidos
por la alcaldía:
Del 1 al 31 de mayo de 2016 (2016/815
al 2016/1.041).

Alkatetzak  2016ko  maiatzaren  1etik  31ra  bitartean  (2016/815-2016/1.041) egin  dituen
dekretuen berri eman zaie bertaratutakoei.

Denak jakinaren gainean geratu dira.

3. Tolosa  Lantzen  udal  enpresari
buruzko proposamena.

3. Aprobación de la propuesta referente
a  la  empresa  municipal  Tolosa
Lantzen.

1/2013  Foru  Arauak,  otsailaren  8koak,  Gipuzkoako  toki  entitateen  aurrekontu
egonkortasunaren eta finantza iraunkortasunaren alorretan finantza tutoretzaren eskumena
garatzen  duena,  bi  entitate  desberdin  bereizten  ditu  eta  Tolosa  Lantzen  S.A.  merkatura
bideratutako entitateen  artean dago,  hau  da,  dirusarrera  komertzialekin  finantziatutakoak
diren zerbitzuak eman edo ondasunak ekoizten dituztenak.

Sozietate hauek aurrekontu egonkortasuna betetzen dutela esan daiteke baldin eta finantza
oreka egoeran badaude (2/2012ko legearen 3.3  artikulua eta 1/2013 Foru arauaren 2.3.
artikulua). 

Ezarritako  helburua  betetzen  dela  egiaztatu  beharko  da  entitate  guztietan,  banan-banan
hartuta.

Toki  Administrazioaren arrazionalizazio  eta  iraunkortasunari  buruzko 27/2013 Legeak eta
Toki  Administrazioaren  arrazionalizazio  eta  iraunkortasun  neurriak  Gipuzkoako  Lurralde
Historikoan aplikatzeko foru berezitasunari buruzko 13/2014 Foru Arauak,  finantza oreka
egoeraren deskribapena egiten dute. 

27/2013  Legeak,  Toki  erregimenaren  oinarriak  aurautzen  dituen  7/1985  Legearen  9.
Xedapen gehigarria aldatu du.

Honen arabera, 2/2012 Lege Organikoaren 2.2. artikuluko eta 1/2013 Foru Arauaren 1.2.
artikuluko entitateetan desoreka finantzarioa ematen da bi urte jarraian esplotazio emaitza
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negatiboak izaten dituztenean.

Tolosa Lantzen S.A. sozietateak 2015ean 213.008,81 euroko galerak izan ditu eta 2014ko
ekitaldian 241.295,56 euroko galerak izan zituen. Beraz, desoreka finantzarioa du.

Toki  administrazioaren  arrazionalizazio  eta  iraunkortasun  27/2013  Legeak  Toki
Erregimenaren  oinarriak  aurautzen  dituen  7/1985  Legearen  9.  Xedapen  gehigarrian
egindako aldaketaren arabera, hasiera batean, 2014ko abenduaren 31n desorekan zeuden
entitateek sozietatea disolbatu egin behar zuten kontuak onartu  eta 6 hilabeteko epean.
Udalak erabaki  hori  hartzen ez bazuen disolbatuta  geratzen ziren automatikoki  2015eko
abenduaren 1ean.

Dena den,  7/1985 Legearen 9.  Xedapen gehigarrian jasotako birdimentzionatze neurriak
Gipuzkoako toki sektore publikoari aplikatzeko berezitasunak arautzen dituen 13/2014 Foru
Arauaren  2.  artikuluko  bosgarren  atalaren  arabera,  eta  salbuespen  moduan,
Udalbatzarraren erabakiren bidez, entitateak desegin eta likidatzeko aurreikusitako neurriak
geroratu ahal izango dira, baldin eta horiek hartzeak kalte handiagoak badakar ez hartzeak
baino, toki ogasunaren multzoaren finantza iraunkortasuna arriskuan jartzeagatik. 

Era  berean,  aipatutako  neurri  horiek  geroratu  ahal  izango  dira  ustiaketa-emaitza
negatiboaren jatorriak ez badu entitatearen bideragarritasuna arriskuan jartzen etorkizunean.

Zirkunstantzia horiek Kontu-hartzailetzako organoaren txosten baten bidez frogatu beharko
dira, eta Foru Aldundiaren adostasuna beharko dute.

Hori  horrela,  kontu-hartzaileak  egindako  txostena  aztertu  ondoren  eta  Gipuzkoako  Foru
Aldundiak ekainaren 22an bidalitako idatzian Tolosa Lantzen S.A. desegin eta likidatzeko
neurriak geroratzeko ematen duen adostasuna kontutan hartutik,  eta Ogasun batzordeak
2016ko ekainaren 22an jaulkitako diktamena, Udalbatzak, aho batez,

ERABAKI DU

Lehenik: Tolosa Lantzen, S.A., desegin eta likidatzeko neurriak geroratzea.

Bigarrenik: Erabaki honen berri kontuhartzailetzari ematea.

4. Junta  orokorraren  funtzioetan:
2015eko  ekitaldiari  dagozkion
urteko kontuak onartzea:

   Tolargi, S.L.
   Erretengibel, S.A.
   Tolosa Lantzen, S.A.
   Tolosa Lotzen, S.A.

4. En  funciones  de  Junta  General:
aprobación  de  las  cuentas  del
ejercicio de 2015:
Cuentas de Tolargi, SL.
Cuentas de Erretengibel, SA.
Cuentas de Tolosa Lantzen, SA.
Cuentas de Tolosa Lotzen, SA.

Sozietate hauek Junta Orokor Unibertsalaren funtzioetan eratzen dira:

Tolargi, SL.
Erretengibel, SA.
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Tolosa Lantzen, SA.
Tolosa Lotzen, SA.

Jarraian, Udalbatzak, aho batez,

ERABAKI DU:

Lehen.- Onartzea aipatutako sozietateen 2015. ekitaldiko urteko kontuak, hala nola egoera 
balantzeak, galdu-irabazien kontu eta txostenak.

Bigarren.- Onartzea sozietateen emaitzen aplikazioa, agirietan agertzen diren eran.

Hirugarren.- Sozietate bakoitzeko administrazio kontseiluaren Lehendakaria ahalmentzea 
agiri guzti hauek merkataritza erregistroan aurkezteko.

5. Konfederazioarekin  sinatu  beharreko
hitzarmena,  “7.1  ezkerraldea”
azpiesparrua.

5. Firma  del  convenio  con  la
Confederación  Hidrográfica
subámbito “7.1 Margen izquierda”.

Ikusita ondorengo Lankidetza Protokoloa,
Kantauriko  Konfederazio
Hidrografikoaren  eta  Tolosako  Udalaren
artekoa,  “7.1  Ezkerraldea”  (lehen  EZ.2)
hirigintzako  azpiesparruaren
planeamendua dela eta: 

"LANKIDETZA-PROTOKOLO
OROKORRA,  KANTAURIKO
KONFEDERAZIO  HIDRAULIKOAREN
ETA  TOLOSAKO  UDALAREN
ARTEKOA,  TOLOSAKO  JABARI
PUBLIKO HIDRAULIKOA BABESTEKO
ETA UHOLDE ARRISKUA DUEN GUNE
BATEAN JARDUKETAK EGITEKO 

Tolosan, 

BILDURIK

Ramon  Alvarez  Maqueda  jauna,
Nekazaritza,  Elikadura  eta  Ingurumen

Visto  el  borrador  de  Protocolo  de
Colaboración  entre  la  Confederación
Hidrográfica  del  Cantábrico  y  este
Ayuntamiento de Tolosa en relación con
el  planeamiento  del  subámbito
urbanístico "7.1 Margen Izquierda" (antes
RC.2), que se recoge a continuación:

"PROTOCOLO  GENERAL  DE
COLABORACIÓN  ENTRE  LA
CONFEDERACIÓN  HIDROGRÁFICA
DEL  CANTÁBRICO  Y  EL
AYUNTAMIENTO  DE  TOLOSA  PARA
PROTECCIÓN DEL DOMINIO PÚBLICO
HIDRÁULICO  Y  ACTUACIONES  EN
UNA ZONA INUNDABLE DE LA VILLA
DE TOLOSA

En Tolosa, 

SE REÚNEN

Don  Ramón  Álvarez  Maqueda,
Presidente  de  la  Confederación
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Ministerioko  Kantauriko  Konfederazio
Hidrografikoko  lehendakaria,  erakunde
horren ordezkari gisa, eta uztailaren 20ko
1/2001  Legegintzako  Errege  Dekretuak
onartutako  Uraren  Legearen  Testu
Bategineko  23.,  24.  eta  30.  artikuluek
ibai-arroko  erakundeari  esleitutako
eskumenak erabilita 

Bestetik, Olatz Peon Ormazabal andrea,
Tolosako  Udaleko  alkatea,  Tolosako
Udalaren  izenean  eta  haren  ordezkari
gisa.

AZALTZEN DUTE

Kantauriko  Konfederazio  Hidraulikoak
dituen zereginen artean daude, besteak
beste,  jabari  publiko  hidraulikoa
administratzea  eta  kontrolatzea,
eskumenak dituen lurralde-eremuan, eta
tokiko  korporazioekin  sinatutako
hitzarmenetatik  eratorritako  zereginak
(uztailaren  20ko  1/2001  Legegintzako
Errege  Dekretuak  onartutako  Uraren
Legearen  Testu  Bategineko  23.
artikulua).  Era  berean,  Lege  horretako
11.2 artikuluak ezarrita dauka ibai-arroko
erakundeek  uraldiei  buruzko  datu  eta
azterketen  berri  eman  behar  dietela
lurralde-antolakuntzan  eta  hirigintzan
eskumena  duten  administrazioei,
zertarako-eta  kontuan  izan  ditzaten
lurzoruaren  planifikazioan  eta,  bereziki,
uholde  arriskua  duten  zonetarako
onartzen  diren  erabilerak  baimentzeko
garaian. 

Uztailaren  5eko  10/2001  Legeak,
Estatuko Plan  Hidrologikoari  buruzkoak,
helburuen  artean  ditu  uraren  jabari
publikoaren  egoera  ona  lortzea  eta
eskualdearen  eta  sektorearen
garapenaren  oreka  eta  harmonizazioa
lortzea.  Bestalde,  bere  28.  artikuluan
ezartzen  du  Nekazaritza,  Elikadura  eta
Ingurumen  Ministerioak  lankidetza-
hitzarmenak  sinatuko  dituela  tokiko

Hidrográfica del Cantábrico del Ministerio
de  Agricultura,  Alimentación  y  Medio
Ambiente,  en  representación  legal  de
dicho  Organismo,  y  en  ejercicio  de  las
competencias atribuidas al Organismo de
cuenca en los artículos 23, 24 y 30 del
texto  refundido  de  la  Ley  de  Aguas,
aprobado  por  Real  Decreto  Legislativo
1/2001, de 20 de julio.

Doña Olatz Peon Ormazabal,  Alcaldesa
del Ayuntamiento de Tolosa, en nombre y
representación  del  Ayuntamiento  de
Tolosa.

EXPONEN

Entre las funciones de la Confederación
Hidrográfica  del  Cantábrico  se
encuentran  la  administración  y  control
del dominio público hidráulico dentro de
su ámbito territorial de competencia, así
como las que derivan de los convenios
suscritos con las Corporaciones Locales
(artículo 23 del Real Decreto Legislativo
1/2001,  de  20  de  julio,  por  el  que  se
aprueba el Texto Refundido de la Ley de
Aguas).  Asimismo,  el  artículo  11.2  del
citado  cuerpo  normativo  establece  la
necesidad  de  que  los  Organismos  de
cuenca  den  traslado  a  las
Administraciones  competentes  en
materia  de  ordenación  del  territorio  y
urbanismo  de  los  datos  y  estudios
disponibles sobre avenidas al objeto de
que  se  tengan  en  cuenta  en  la
planificación del suelo y, en particular, en
las  autorizaciones  de  usos  que  se
acuerden en las zonas inundables.

La Ley 10/2001, de 5 de julio, del Plan
Hidrológico  Nacional,  entre  cuyos
objetivos se encuentran alcanzar el buen
estado  del  dominio  público  hidráulico  y
lograr  el  equilibrio  y  armonización  del
desarrollo regional y sectorial, establece
en  su  artículo  28  que  el  Ministerio  de
Agricultura,  Alimentación  y  Medio
Ambiente  promoverá  Convenios  de
colaboración  con  las  Administraciones
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administrazioekin  eta  administrazio
autonomikoekin,  helburu  izanik  uraren
jabari  publikoan  eta  uholde  arriskua
duten zonetan eraikuntzak eta gainerako
instalazioak  kentzea,  baldin  eta  arrisku
larria  badakarte  pertsona  eta
ondasunentzat  eta  jabari  horren
babesarentzat. 

Kantauri  Ekialdeko  Demarkazio
Hidrografikoaren  Espainiako  Zatiaren
Plan  Hidrologikoak,  urtarrilaren  8ko
1/2016  Errege  Dekretuaren  bidez
onartuak,  bere  42.3  artikuluan  ezartzen
du Administrazio Hidraulikoak lankidetza-
protokolo  orokorrak  sustatuko  dituela
tokiko  administrazioekin  eta
administrazio  autonomikoekin  neurri-
programak ezartzeko, ondorengo helburu
hauekin: uholde arriskua duten zonetako
erabilerak  antolatu;  pertsona  eta
ondasunak babestu ibai  baten edo ibai-
zati  baten  uholdeetatik;  jabari  publiko
hidraulikoaren  egoera  zaindu;  uretako
ekosistemen  hondatzeari  aurrea  hartu
eta  ekosistema  horiek  hobetu;  eta
uraldietan  korronteen  erregimena
babestu,  hala,  ibilguen  ondoko lursailek
ibilguak  eta  garraiaturiko  karga  solidoa
laminatzeko  duten  zeregina
ahalbideratzeko. 

Lankidetza-protokolo  orokor  hauek
izango dira, eragotzi gabe Uraren Legeko
Testu  Bategineko  25.4  artikuluko
txostenak dioena, administrazioen arteko
koordinazio-tresna,  horien  bidez
definitzeko  lurzoru  urbanizatuko
uholdeen aurkako egitura-neurriak.

Lankidetza-Protokolo  Orokor  hau
planifikazio  hidrologikoaren  jarraibide
horiek betetzera dator eta aplikatu egingo
ditu  “7.1  Ezkerraldea”  azpiesparrua
Birgaitzeko Plan Berezian. 

Plan  Bereziaren  Aldaketaren  garapenik

Autonómicas y  Locales que tengan por
finalidad  eliminar  las  construcciones  y
demás instalaciones situadas en dominio
público hidráulico y en zonas inundables
que  pudieran  implicar  un  grave  riesgo
para  las  personas  y  los  bienes  y  la
protección del mencionado dominio.

El Plan Hidrológico de la parte española
de  la  Demarcación  Hidrográfica  del
Cantábrico  Oriental,  aprobado por  Real
Decreto 1/2016, de 8 de enero, establece
en el artículo 42.3 de su Normativa que
la  Administración  Hidráulica  promoverá
Protocolos  Generales  de  Colaboración
con las Administraciones Autonómicas y
Locales  al  objeto  de  establecer  los
programas  de  medidas  que  posibiliten
una ordenación de los usos en la zona
inundable que contribuyan, además de a
la  protección  de las personas y  bienes
frente a inundaciones de un río o tramos
de río, a la consecución de los objetivos
de  preservar  el  estado  del  dominio
público  hidráulico,  prevenir  el  deterioro
de  los  ecosistemas  acuáticos,
contribuyendo a su mejora, y proteger el
régimen  de  las  corrientes  en  avenidas,
favoreciendo  la  función  de  los  terrenos
colindantes  con  los  cauces  en  la
laminación  de  caudales  y  de  la  carga
sólida transportada. 

Los  citados  Protocolos  Generales  de
Colaboración  serán,  sin  perjuicio  del
informe  del  artículo  25.4  del  Texto
Refundido  de  la  Ley  de  Aguas,  el
instrumento  de  coordinación
interadministrativa  para  la  definición  de
las  medidas  estructurales  de  defensa
frente  a  inundaciones  del  suelo
urbanizado.

El  presente  Protocolo  General  de
Colaboración  atiende  a  esas
instrucciones  de  la  planificación
hidrológica  y  las  aplica  en  el  Plan
Especial de Rehabilitación del Subámbito
“7.1 Margen Izquierda”.

Con el objetivo de compatibilizar el mejor
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onena  jabari  publiko  hidraulikoaren
kudeaketa egoki batekin bateragarri egin
ahal  izateko,  adostu  da  Plan  Berezi
horrek jasoko duela Oria ibaiaren oraingo
ubideratze-lerroa  atzera  eramatea
dokumentu honekin batera doan planoak
markatutako  lerroraino,  horrela,  jabari
publiko  hidraulikoaren  zortasun-
eremuaren erabilera berezi bat egiten da,
Jabari  Publiko  Hidraulikoaren
Erregelamenduko 7.2 artikuluak adierazi
bezala  urtarrilaren  11ko  9/2008  Errege
Dekretuak  emandako  idazkeraren
arabera,  eta  aukera  ematen  du,  aldi
berean,  Plan  Bereziko  hirigintza-
aurreikuspenak gauzatzeko.

Horrela,  helburu  hauek  lortzen  dira:
ibaiak  ur-hustuketarako  duen  ahalmena
hobetu egiten da; ezkerraldeko zortasun-
eremu  bat  berreskuratu  egiten  da;  eta
alde  horretan  pasabideak  berriro
jarraipena  izango  du,  izan  ere,  orain
etenda  dago  ubideratzeko  hormarekin
eta hor dauden eraikuntzekin. 
Tolosako  Udalarenak  dira  hirigintza-
planeamenduko  eta  babes  zibileko
eskumenak  Tolosako  Udalerrian,
Estatuko  eta  Euskal  Autonomia
Erkidegoko  legeriaren  arabera,  halaxe
ezarrita  baitauka  Toki-Erregimenaren
Oinarriak arautzen dituen 7/1985 Legeak,
apirilaren  2koak,  bere  25.  artikuluan
(Toki-Administrazioaren  arrazionalizazio
eta iraunkortasunari buruzko abenduaren
27ko  27/2013  Legeko  lehen  artikuluko
zortzigarren  zenbakiak  sartutako
idazkeraren arabera) 

Horretarako,  Tolosako  Udalak  eta
Estatuko  Administrazioak  lankidetza
teknikoko  hitzarmenak  sina  ditzakete,
Toki-Erregimenaren  Oinarriak  arautzen
dituen  7/1985 Legeak,  apirilaren  2koak,
bere 57. artikuluan jasotakoaren arabera,
Toki-Administrazioaren  arrazionalizazio
eta iraunkortasunari buruzko abenduaren
27ko  27/2013  Legeko  lehen  artikuluko
hamaseigarren  zenbakiak  sartutako

desarrollo  de  la  Modificación  del  Plan
Especial  con una adecuada gestión del
dominio  público  hidráulico  se  conviene
en que el reseñado Plan Especial asume
un  retranqueo  de  la  actual  línea  de
encauzamiento del río Oria hasta la línea
marcada  en  el  Plano  adjunto  a  este
documento  que,  permitiendo  una
especial  utilización  de  la  zona  de
servidumbre  del  dominio  público
hidráulico,  tal  y como señala el  artículo
7.2 del Reglamento del Dominio Público
Hidráulico en su redacción dada por  el
Real  Decreto  9/2008,  de  11  de  enero,
posibilita al mismo tiempo la ejecución de
las  previsiones  urbanísticas  del  Plan
Especial.

De esta manera se logra, además de la
mejora de la capacidad hidráulica del río,
la  recuperación  de  una  zona  de
servidumbre en la margen izquierda y el
restablecimiento  de  la  continuidad  de
paso en dicha margen, hoy interrumpida
por el  actual  muro de encauzamiento y
las edificaciones existentes.
El  Ayuntamiento  de  Tolosa,  en  los
términos de la legislación del Estado y de
la Comunidad Autónoma del País Vasco,
ejerce, entre otras, las competencias de
planeamiento  urbanístico  y  protección
civil en el municipio de Tolosa, tal y como
establece el artículo 25 de la Ley 7/1985,
de 2 de abril,  Reguladora de las Bases
de  Régimen  Local  (según  redacción
introducida  por  el  número  ocho  del
artículo primero de la Ley 27/2013, de 27
de  diciembre,  de  racionalización  y
sostenibilidad  de  la  Administración
Local). 

A este objeto, según recoge el artículo 57
de  la  Ley  7/1985,  de  2  de  abril,
Reguladora  de  las  Bases  de  Régimen
Local, según redacción introducida por el
número dieciséis del artículo primero de
la  Ley  27/2013,  27  diciembre,  de
racionalización  y  sostenibilidad  de  la
Administración Local, el Ayuntamiento de
Tolosa  y  la  Administración  del  Estado
pueden  suscribir  convenios  de
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idazkeraren. 

Aurreko  guztian  oinarrituta,  dokumentu
hau  sinatzeko  behar  adinako  gaitasun
juridikoa izanik, Kantauriko Konfederazio
Hidraulikoko lehendakariak eta Tolosako
Udaleko alkateak 

ADOSTU DUTE

Bi  Administrazioek  betetzea,  bakoitzari
dagokion  eran,  Lankidetza-Protokolo
Orokor  honetako  klausulak,  Tolosako
jabari  publiko hidraulikoa babesteko eta
jarduketak egiteko uholde arriskua duen
zona  batean,  “7.1  Ezkerraldea”
azpiesparrua  Birgaitzeko  Plan  Bereziak
jasotakoan,  hain  zuzen;  osagarri
moduan, eranskin doa plano bat. 

KLAUSULAK

LEHENA:  PROTOKOLOAREN
HELBURUA

Lankidetza-Protokolo  Orokor  honen
helburua  da  jabari  publiko  hidraulikoa
babestea  eta  koordinazio-neurriak
hartzea  udal  hirigintza-jarduketen  eta
planifikazio  hidraulikoaren  araudiaren
artean  uholde  arriskua  duen  gunean,
Tolosako “7.1 Ezkerraldea” azpiesparrua
Birgaitzeko Plan Berezia dela eta. 

BIGARRENA:  UHOLDEEN  AURKAKO
EGITURAZKO BABES NEURRIAK

Helburu izanik jabari  publiko hidraulikoa
eta  bere  zortasun-eremua
berreskuratzea,  ur-hustuketarako
ahalmena  handitzea  Oria  ibaian,  “7.1
Ezkerraldea”  azpiesparrua  Birgaitzeko

cooperación técnica.

Sobre  la  base  de  todo  lo  anterior,
considerándose  con  capacidad  legal
suficiente  para  suscribir  el  presente
documento,  el  Presidente  de  la
Confederación  Hidrográfica  del
Cantábrico  y  la  Alcaldesa  del
Ayuntamiento de Tolosa

ACUERDAN

El cumplimiento, por cada una de las dos
Administraciones,  según  corresponda,
del clausulado de este Protocolo General
de  Colaboración  para  protección  del
dominio público hidráulico y actuaciones
en una zona inundable en relación con el
Plan  Especial  de  Rehabilitación  del
Subámbito “7.1 Margen Izquierda” de la
villa  de Tolosa, que se completa con el
Plano anejo a este documento.

CLÁUSULAS

PRIMERA: OBJETO DEL PROTOCOLO

El objeto de este  Protocolo  General  de
Colaboración  es  la  protección  del
dominio público hidráulico y la adopción
de  medidas  de  coordinación  entre  las
actuaciones urbanísticas municipales y la
normativa de planificación hidrológica en
la  zona  inundable  en  relación  con  el
ámbito  del  Plan  Especial  de
Rehabilitación  del  Subámbito  “7.1
Margen Izquierda” de la villa de Tolosa.

SEGUNDA:  MEDIDAS
ESTRUCTURALES  DE  DEFENSA
FRENTE A INUNDACIONES

Al objeto de recuperar el dominio público
hidráulico  y  su  zona  de  servidumbre,
incrementar  la  capacidad  hidráulica  del
encauzamiento  existente  en  el  río  Oria
en el tramo objeto del Plan Especial de
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Plan Bereziak jasotzen duen zatian, eta
sendotzea  pertsonen  eta  ondasunen
babesa  uraldietan,  Lankidetza-Protokolo
Orokor honek ubideratze-horma berri bat
definitzen du Oria ibaiaren ezkerraldean,
Arrameleko  zubiaren  eta  Andre  Maria
kaleko 16. zenbakiak ipar-ekialdera duen
izkinaren  artean,  zeinaren  kanpo-
paramentuaren  ertza,  ibaiaren  aurrean,
oinplanoan  mugatuta  gelditzen  den
dokumentu  honi  gehitutako  planoan
markatuko  lerroaren  arabera.  Hormaren
gailurra eta ezaugarri teknikoak dagokion
eraikuntzako proiektuan defini behar dira
eta  derrigorrezko  administrazio-baimena
eskuratu beharko da.

Tolosako Udalak egokitu egingo du “7.1
Ezkerraldea”  azpiesparrua  Birgaitzeko
Plan Berezia horma honen definiziora. 

Tolosako  Udalak  bere  gain  hartuko  du,
berak  edo  hirigintzako  kudeaketak
baimentzen  duen  beste  edozein
mekanismoren  bidez,  ubideratze-horma
hau  egiteko  kostua,  eta  ez  du  inolako
konpromiso finantzariorik izango, zentzu
honetan,  Kantauriko  Konfederazio
Hidrografikoarentzat. 

HIRUGARRENA:  ZORTASUN-
EREMUAK  ETA  PASABIDEAREN
JARRAIPENA  BERRESKURATZEA
ORIA  IBAIAREN  EZKERRALDEAN,
“7.1  EZKERRALDEA”  HIRIGINTZA-
AZPIESPARRUAN

Oria  ibaiaren  ezkerraldean,  Arrameleko
zubiaren  eta  Andre  Maria  kaleko  16.
zenbakiak  ipar-ekialdera  duen  izkinaren
artean,  honela  gelditzen  dira  zortasun-
eta pasabidearen jarraipen-eremuak:

-  Zortasun-eremu  bat,  gutxienez  bost
metroko  zerrenda  bat  izango  dena,
bigarren klausulan Oria ibaia bideratzeko

Rehabilitación  del  Subámbito  “7.1
Margen  Izquierda”  y  reforzar  la
protección de personas y bienes frente a
las  avenidas,  el  presente  Protocolo
General  de  Colaboración  define  un
nuevo  muro  de  encauzamiento  en  la
margen izquierda del río Oria en el tramo
comprendido entre el puente de Arramele
y la esquina noreste del número 16 de la
calle  Santa  María,  cuyo  borde  del
paramento  exterior  frente  al  río  queda
delimitado en planta por la línea marcada
en el  Plano adjunto  a  este  documento.
La cota  de coronación y  características
técnicas del muro serán definidas en el
correspondiente proyecto constructivo el
cual  será  objeto  de  la  preceptiva
autorización administrativa.

El  Ayuntamiento  de  Tolosa  adaptará  el
Plan  Especial  de  Rehabilitación  del
Subámbito  “7.1  Margen  Izquierda”  a  la
definición de este muro.

El Ayuntamiento de Tolosa asumirá, por
sí  o  mediante  cualquiera  de  los
mecanismos  que  permite  la  gestión
urbanística, el coste de la ejecución del
muro de encauzamiento, no derivándose
compromiso  financiero  alguno  para  la
Confederación  Hidrográfica  del
Cantábrico en este sentido.

TERCERA: ZONAS DE SERVIDUMBRE
Y  RECUPERACIÓN  DE  LA
CONTINUIDAD  DE  PASO  EN  LA
MARGEN  IZQUIERDA DEL RÍO  ORIA
EN  EL  SUBÁMBITO  URBANÍSTICO
“7.1 MARGEN iZQUIERDA”

En la parte de la margen izquierda del río
Oria  comprendida  entre  el  puente  de
Arramele  y  la  esquina  noreste  del
número 16 de la calle Santa María, las
zonas de servidumbre y de continuidad
de  paso  en  la  margen  quedan
establecidas de la siguiente manera:

-  Una  zona  de  servidumbre  constituida
por una franja de al menos cinco metros
medidos desde el  borde del  paramento
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mugatu  den  hormaren  kanpo-
paramentuaren  ertzetik  neurtuta,
Birgaitzeko  Plan  Bereziak  eraikinik
proposatzen  ez  duen  ibaiko  espazio
mugakideetan.

- Zortasun-eremu bat, tarte hau hartzen
duena:  Birgaitzeko  Plan  Berezian
ezartzen diren eraikinen lerrokaduren eta
bigarren klausulan Oria ibaia bideratzeko
mugatu  den  hormaren  kanpo-
paramentuaren ertzaren artean geratzen
den  espazioa.  Dokumentu  honi
erantsitako planoan agertzen da espazio,
eta  ahalik  eta  gehien  maximizatzen
ahalegindu behar da. 

Lerrokadura  hauek  ahal  den  neurrian
aldatu  egingo  dira  1,50  m-ko  pasabide
librea duen zerrenda bat errespetatzeko;
hori  lortu  daiteke,  era  berean,  kontuan
izanda  salbuespenezko  kasu  bat  dela,
arkupetan  beheko  solairua  atzera
eramanda. 

Hirigintzako  arrazoiak  medio  atzera
eramate  hori  ezinezkoa  bada,  Tolosako
Udala  gaituta  gelditzen  da  Protokolo
Orokor  honen  bidez  zati  horietan  Oria
ibaiaren  gainean  hegal  bana  egiteko,
1,50 m-rainokoa “D” eraikinaren aurrean
eta  2,50  m-rainokoa  “A”  eraikinaren
aurrean  (Oyarbide  ostatua),  bigarren
klausulak  jasotzen  duen  bideratze-
hormaren  kanpo-paramentuaren  ertzetik
neurtuta,  eta  beren  egiturak  horma
horren  gailurraren  kota  baino  kota
altuagoan geldituko dira. 

Hegala  izango  duten  bi  zatiak  ere
dokumentu  honi  erantsitako  planoan
agertzen dira. 

LAUGARRENA:  LURZORU-MAILATIK
BEHERAKO  OKUPAZIOA  JABARI
PUBLIKO  HIDRAULIKOAREN
ZORTASUN-EREMUAN

Lankidetza-Protokolo  Orokor  honek

exterior del muro de encauzamiento del
río  Oria  delimitado  en  la  cláusula
segunda,  en  aquellos  espacios
colindantes con el río en los que el Plan
Especial  de Rehabilitación no proponga
edificaciones.

-  Una  zona  de  servidumbre  constituida
por  el  espacio  que  resulte  entre  las
alineaciones de las edificaciones que se
establezcan  en  el  Plan  Especial  de
Rehabilitación y el borde del paramento
exterior del muro de encauzamiento del
río  Oria  delimitado  en  la  cláusula
segunda  y  representado  en  el  Plano
adjunto a este documento,  espacio que
se  procurará  maximizar  en  la  mayor
medida factible.

Estas alineaciones se modificarán en lo
posible para respetar una franja mínima
de  1,50  metros  de  paso  libre,  que
también  podrá  conseguirse,  dado  el
carácter excepcional del caso, mediante
el  retranqueo  de  la  planta  baja  en
soportal. 

Cuando  por  razones  urbanísticas  este
retranqueo no fuese posible en algunos
tramos, el Ayuntamiento de Tolosa queda
habilitado  por  este  Protocolo  General
para construir  en dichos tramos sendos
voladizos sobre el cauce del río Oria de
hasta 1,50 metros en el frente del edificio
“D” y de hasta 2,50 metros en el frente
del  edificio  “A”  (Hostal  Oyarbide),
contados desde el paramento exterior del
muro de encauzamiento a que se refiere
la cláusula segunda, y con su estructura
a  una  cota  superior  a  la  cota  de
coronación del referido muro.
Ambos  tramos  de  voladizo  se
representan también en el Plano adjunto
a este documento.

CUARTA:  OCUPACIÓN  BAJO
RASANTE  EN  LA  ZONA  DE
SERVIDUMBRE  DEL  DOMINIO
PÚBLICO HIDRÁULICO

Este Protocolo General de Colaboración
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gaitzen  du  Birgaitzeko  Plan  Bereziak
lurzoru-mailatik  beherako  garajeen
aprobetxamendurako  ezartzen  duen
lerrokadura  irits  dadin  aurreko
klausuletako aginduen arabera Oria ibaia
bideratzeko  eraikiko  den  hormaren
estradoseraino.  Ibilgailuak  aparkatzeko
erabiliko  da  lurzoru-mailatik  beherako
leku hori.

“7.1  Ezkerraldea”  azpiesparrua
Birgaitzeko  Plan  Bereziak  jasoko  ditu
ibilgailuak  aparkatzeko  erabiliko  den
sotorako  baldintzak,  eta  izango  dira
jabari  publiko  hidraulikoan,  uholde
arriskua  duen  polizia-eremuan,  lurzoru-
mailatik  beherako  garajeetarako  araudi
honek  ezartzen  dituenak:  Kantauri
Ekialdeko  Demarkazio  Hidrografikoaren
Espainiako  Zatiaren  Plan  Hidrologikoa,
urtarrilaren  8ko  1/2016  Errege
Dekretuaren bidez onartua.

BOSGARRENA:  PROTOKOLOAREN
JARRAIPEN-BATZORDEA

Jarraipen-Batzordea  sortu  da,  honela
osatuta:  Kantauriko  Konfederazio
Hidrografikoak  bi  ordezkari  izango  ditu
eta  Tolosako  Udalerriak  beste  bi.
Helburuak  izango  dira  Lankidetza-
Protokolo  Orokor  hau  garatu  dadin
sustatzea eta zaintzea, eta ebaztea hura
garatzeko  garaian  sor  daitezkeen
interpretatze- eta betetze-arazoak. 

Batzorde  honen  funtzionamenduan
zehatz-mehatz  aurreikusi  ez  den
guztirako  honakoa  aplikatuko  da:
azaroaren  26ko  30/1992  Legea,  Herri
administrazioen  Araubide  Juridikoaren
eta  Administrazio  Prozedura
Erkidearena, II. Titulua, II. Kapitulua: kide
anitzeko organoei buruzko arauak. 

habilita a que la alineación que el  Plan
Especial  de  Rehabilitación  establezca
para  el  aprovechamiento  bajo  rasante,
destinada a aparcamiento de vehículos,
pueda  llegar  al  trasdós  del  muro  de
encauzamiento  del  río  Oria  que  se
construya conforme a las prescripciones
de las anteriores cláusulas.

El  Plan  Especial  de  Rehabilitación  del
Subámbito  “7.1  Margen  Izquierda”
incorporará  para  la  planta  sótano,
destinada a aparcamiento de vehículos,
las condiciones que para los garajes bajo
rasante en la zona de policía inundable
del dominio público hidráulico establece
la Normativa del vigente Plan Hidrológico
de la parte española de la Demarcación
Hidrográfica  del  Cantábrico  Oriental,
aprobado por Real Decreto 1/2016, de 8
de enero.

QUINTA: COMISIÓN DE SEGUIMIENTO
DEL PROTOCOLO

Se  crea  una  Comisión  de  Seguimiento
compuesta por dos representantes de la
Confederación  Hidrográfica  del
Cantábrico  y  dos  representantes  del
municipio  de  Tolosa,  con  el  objeto  de
impulsar y velar por el desarrollo de este
Protocolo  General  de  Colaboración,  y
resolver los problemas de interpretación
y cumplimiento que pudieran plantearse
durante su desarrollo. 

En  todo  lo  no  específicamente  previsto
sobre  el  funcionamiento  de  esta
Comisión,  serán  de  aplicación  las
normas  sobre  órganos  colegiados
previstas en el Capítulo II del Título II, de
la Ley 30/1992, de 26 de noviembre, de
Régimen  Jurídico  de  las
Administraciones  Públicas  y  del
Procedimiento Administrativo Común.
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SEIGARRENA:  PROTOKOLOA
INDARREAN  SARTZEA  ETA  HAREN
IRAUPENA

Lankidetza-Protokolo  Orokor  hau
indarrean sartuko da sinatzen den egun
berean eta haren iraupena baldintzatuta
dago  bigarren  klausulan  jasotako
ubideratze-hormaren  obrak  lehenago
bukatzea  7.1  Ezkerraldea”  azpiesparrua
Birgaitzeko  Plan  Bereziko  urbanizazio-
obrak  baino.  Bukatu  eta  gero,  izaera
mugagabearekin  jarraituko  dute
Protokolo  Orokor  honetan  zortasun-
eremuei eta gainerako ur-araudiei buruz
ezarri diren beste klausulak. 

Aldeetako  batek  Protokolo  Orokor  hau
salatu nahi badu, jakinarazpen bidez egin
behar du, eta Protokolo osoari eragingo
dio. 

Protokolo  Orokor  honen  aldaketak  bi
aldeek  adostuta  egin  beharko  dira  eta
dagokion  eranskinean  formalizatu
beharko da. 

ZAZPIGARRENA:  PROTOKOLOA
AMAITZEKO ARRAZOIAK

Lankidetza-Protokolo  Orokor  hau
amaitzeko arrazoiak honako hauek dira:

- Sinatu duten bi aldeak ados egotea.

- Bere amaiera ekartzen duten lege- edo
arau-xedapenak indarrean sartzea.

- Aldeetako baten erabaki arrazoitua.

Era  berean,  aldeetako  batek  suntsi
dezake Lankidetza-Protokolo hau, baldin
eta beste aldeak ez badu klausularen bat
bete,  edo  haren  edukiak  funtsezko
aldaketaren bat  izan badu. Horretarako,

SEXTA:  ENTRADA  EN  VIGOR  Y
DURACIÓN DEL PROTOCOLO

El  presente  Protocolo  General  de
Colaboración surtirá efecto desde el día
de  su  firma  y  su  vigencia  estará
condicionada a que la terminación de las
obras  del  muro  de  encauzamiento
referido  en  la  cláusula  segunda  sea
anterior a las obras de urbanización del
Plan  Especial  de  Rehabilitación  del
Subámbito  “7.1  Margen  Izquierda”.  A
partir  de  dicha  terminación,  subsistirán
con  carácter  indefinido  el  resto  de  las
cláusulas del  Protocolo General  que se
refieren  a  las  zonas  de  servidumbre  y
demás normativa de aguas.

La  denuncia  del  Protocolo  General  por
una  de  las  partes  deberá  formalizarse
mediante  notificación  y  afectará  al
conjunto del mismo. 

Las  modificaciones  del  Protocolo
General deberán ser por mutuo acuerdo
y  formalizarse  en  la  correspondiente
adenda.

SÉPTIMA:  CAUSAS  DE  EXTINCIÓN
DEL PROTOCOLO

Son  causas  de  extinción  de  este
Protocolo  General  de  Colaboración  las
siguientes:

- El mutuo acuerdo de las partes que lo
suscriben.

-  La  entrada  en  vigor  de  disposiciones
legales o reglamentarias que determinen
su extinción.

-  La  decisión  motivada  de  una  de  las
partes.

Asimismo, cualquiera de las partes podrá
resolver  el  presente  Protocolo  General
de  Colaboración,  debido  al
incumplimiento  de  alguna  de  las
cláusulas del mismo por la otra parte, o
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abisua jakinarazi behar dio beste aldeari
modu  frogagarrian,  gutxienez  hilabete
bat  lehenago,  eta  entzunaldiaren
tramitea ere eman behar da. 

ZORTZIGARRENA: JURISDIKZIOA

Lankidetza-Protokolo  Orokor  honen
interpretazio,  betetze  eta
eraginkortasunean  sortu  daitezkeen
auzigaietan,  bosgarren  klausulan
ezarritakoa  eragotzi  gabe,
administrazioarekiko  auzi-ordena
jurisdikzionala izango da eskuduna.

Aurreko  guztiarekin  ados  daudela
adierazteko,  dokumentu  hau  sinatzen
dute.”

la  alteración  esencial  de  su  contenido,
con  comunicación  de  preaviso  de
manera fehaciente con al menos un mes
de antelación y trámite de audiencia.

OCTAVA: JURISDICCIÓN

Las  cuestiones  litigiosas  que  puedan
surgir en la interpretación, cumplimiento
y eficacia del presente Protocolo General
de  Colaboración,  sin  perjuicio  de  lo
dispuesto en la cláusula quinta, serán de
conocimiento  y  competencia  del  Orden
Jurisdiccional  Contencioso-
Administrativo.

Manifestando su conformidad con todo lo
anterior, firman el presente documento,”

Hori  horrela,  hitzarmena  aztertu  eta
Hirigintza  eta  Azpiegiturak  batzordeak
2016ko  ekainaren  3an  jaulkitako
diktamena  kontuan  izanik,  Udalbatzak,
aho batez, 

ERABAKI DU

Lehena.-  Onartzea  “Kantauriko
Konfederazio  Hidrografikoaren  eta
Tolosako  Udalaren  arteko  Lankidetza-
Protokolo  Orokorraren  zirriborroa,
Tolosako  jabari  publiko  hidraulikoa
babesteko eta uholde arriskua duen gune
batean jarduketak egiteko”.

Bigarrena.-  Tolosako  Udaleko  alkate
Olatz  Peon  Ormazabal  andreari
ahalmena  ematea  akordio  hau
betearazteko  beharrezkoak  diren
dokumentu  guztiak  sinatzeko,  Tolosako
Udalaren  izenean  eta  haren  ordezkari
moduan

Así  pues,  examinado  el  convenio  y
teniendo en cuenta el  dictamen emitido
por  la  Comisión  de  Urbanismo  e
Infraestructuras del 3 de junio de 2016,
el Pleno, por unanimidad, 

ACUERDA

Primero.-Aprobar  el  borrador  de
"Protocolo  General  de  Colaboración
entre  la  Confederación  Hidrográfica  del
Cantábrico y el Ayuntamiento de Tolosa
para  la  protección  del  dominio  público
hidráulico  y  actuaciones  en  una  zona
inundable de la Villa de Tolosa"

Segundo.-Facultar  a  la  alcaldesa-
presidenta de la Corporación, Dña. Olatz
Peon  Ormazabal  para  que  pueda
suscribir, en nombre y representación del
Ayuntamiento  de  Tolosa,  cuantos
documentos sean necesarios para hacer
ejecutivo este acuerdo.
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Partehartzeak: 

… Ibai Iriarte San Vicente (EHBildu): “Gure aldetik behintzat, horrenbeste buelta, hainbeste
urteetan gorabehera eta eskuartean egon den hitzarmena behingogatik itxi dadila. RC2
esaten  dugunean  guk  ezagutzen  dugu  baina  herritarrak  jakin  dezaten  Laborde  eta
Labayen edo errekaren inguruan udaletxearen atzean dagoen  esparru horretaz ari gara,
Gorritiko plaza eta inguru horretaz ari gara. Eta oraingo honetan lortzen dugun aurreko
legealdian  ia  eskuetan  izan  genuen  akordioa.  Urteak  pasa  dira  udalaren  aldetik
inmobilizatu  bat  edukitzen.  Jakin  nahi  nuke  zenbatekoak  izan  diren  kalteak:  Udalak
aurreikuspen ekonomikoak egin eta bete ez direnak, eta ez udalaren ondorioz, baizik eta
Ur agentziak eta Ur konfederazioak ez dutelako bat egin, ez zituztelako adosten zeintzuk
ziren   lege  berdinaren  interpretazioak  eta  tartean,  eta  ondorio  latzgarrenak,   guk
jasatzen. Ez  dugulako aukerarik izan espazio hau garatzeko eta espazio hori nahiko
degradatua izan dugulako urteetan.  Uste dut  Tolosar  askok ez dakitela  zergatik Alde
Zaharreko  eta  Hostal  Oiarbideren  atzekaldean  dagoen  hutsune  hori  zergatik  dagoen
horrela. Bi eragile udalaretik at daudenak, Ur Konfederazio eta Ur Agentzia ez direlako
inoiz gurekin ados jarri. Bat bestearekin adostasunera iritsi garenean hirugarrena izan da
adostasun hori ukatu egin duena. Zentzu horretan ea oraingoan hitzarmen honen bidez
plan berezi honen bidez ixten dugun eta egin beharrekoak egiten ditugun. Honi lotzen,
Jokin,  aurreko legeladian aukera ixten ari  garenean, zuk esandakoa ekarri  nahi nuke
gogora, hori bai, behin akordioa itxita dagoenean,  beldurra ere ematen baitu. Bai egin
beharko  genuke  hausnarketa,  txosten  juridiko  bat  eta  ikusi  prozedura,   juridikorik
badagoen kalteordainak eskatzeko aukera. Udalak aurreikuspenak egin zituen orain dela
urte dexente, jakina da bertako zenbait negoziok kalteak jaso zituztela zuzen-zuzenean,
zenbait bizilagun handik joan ziren eta besteak berkolokatu egin ziren. Beste zenbait ere
egon dira muro karga batzuekin eta beraien egunerokotasunean  pairatu izan behar dute
beste zenbaitzuk adostu ez izana.  Udalak ekonomikoki egin zituen gastuak aurreikusten
zituen derriboak eta rekolokazioak  e.a.eginez. Ez dira bete; ondorioz, patrimonio galera
haundi bat eman da aurreikusita zeuden aprobetxamendu urbanistikoak ez direlako bete.
Ongi  etorria  akordioari  baina  iruditzen  zait  hau  itxi  ondoren  beste  prozedura  jorratu
beharko genukeela. Azken batean, Tolosako Udalak eta herritarrak dirua galdu dutelako,
bertako  bizilagunak  gaizki  pasa  dutelako,  bertan  negozioak  zutenak  kalteak  jasan
dituztelako,  eta,  ondorioz hauek kuantifikatu eta prozedura juridiko bati  eutsi  beharko
bagenio  adostasun batera iritsi beharko genukeela hemen gauden 17 hautetsiok. Beraz,
baiezkoa  emango  dugu  eta  orain  izan  daitezela  beraiek  oraingo  honetan  baiezkoa
emango dutenak. Ea egia den.”

.. Alkatea:  “Oria  ibaiaren  ardura  duen  erakundearekin,  Kantauriko  Konfederazio
Hidrografikoekin,  hitzarmena  sinatuko  dugu  Gorriti  plazaren  inguru  hori,  RC2  deitzen
diogun hori,  hainbat  abantaila  lortuko  duelarik.  Batetik,  etxeak  eraiki  izango ahal  dira
Gorriti plazaren inguruan eta  eremua berrurbanizatzeko aukera egongo da; Oria ibaian
ondoan, orain ez dagoen erriberaren ondoan, pasealekua eraikiko da eta baita ere lur
azpian aparkalekuak eraiki izango ahal dira. Zalantzak izan dira baina badirudi posible
izango dela eta ibairi leku gehiago utziko zaio urari pasabide handiagoa emanaz. Eta egia
da,   urte  askotako  lana  izan  da,  betidanik  oztopo  haundiak  izan  ditu  eremu  honen
garapenak, bereziki  ibaiaren ondoan dagoelako. Azkenik, lortu da helburua baina egia da
korporazio  ezberdinetako  arduradunak  egindako  lana  handia  izan  dela:  aurrekoak,
aurrekoak  eta  honen  aurrekoaren  aurrekokak.  Kontu  zaharra  da.  Edozein  egon  dela
agintaritzan, edozein alderdiko agintzaritza izan dela, ahaleginak egin dira eremu honek
garapen egokia izan zezan. Badirudi burutuko dela proiektu honen bideragarritasuna, eta
asko  izan  direnez  parte  hartu  dutenak  lanketa  honetan,  uste  dut  zorionak  luzatu
daitezkeela,  aurreko  legealdian  egon diren  arduradunei  ere.  Baita  ere,  kaleteordainak
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eskatzeko edo abiatu aurretik, hobe izando dugu lankidetza protokolo hau osatu, abian
jarri, arriskuan jarri gabe, behintzat.”

- - - - - - - - - - -

6. Euskal  Herria  plaza  1  Bis  eraikinean
jatetxe-kafetegi-hotel zerbitzuak ezarri
ahal izateko obra publikoko kontzesio
espedientea abian  onartzea.

6. Aprobación  del  expediente  de
concesión  de  obra  publica  para
implantar  el  uso  de  Restaurante-
Cafetería  y  Hotel  en  Euskal  Herria
plaza 1 Bis.

Euskal Herria Plazako 1-B eraikineko beheko, lehenengo eta bigarrengo solairuetan Jatetxe-
Kafetegi-Hotel zerbitzuak ezarri nahi dira.

Erabilera horiek eta obrak kontzesioan eman nahi dira batik bat obra finantziatu ahal izateko
Ostalaritza  zerbitzuen kudeaketarekin:  horregatik,  ezinbestekoa da bidegarritasun txostena
egitea, LKS enpresak egin duena.

Zerbitzu horiek ezarri ahal izateko, aldez aurretik eraikinean birmoldaketa obrak egin behar
dira. Aurreproiektuak, LKS ingeniaritzak idatzitakoak, obra horien ezaugarriak eta aurrekontua
aztertzen ditu. 

Guzti horren aurrean, udal arkitektoak erabilerei buruzko txostena egin du, non adierazten
duen aurreikusitako obrak eta erabilerak bat datozela Udal Pleaneamenduarekin eta Euskal
Herria Plaza Eremuko Birgaitze Plan Bereziarekin. 

Hori  guztia  ikusita,  Hirigintza  batzorderen  diktamenarekin  bat  etorriz,  eta  azaroaren  14ko
3/2011ko  Errege  Dekretuak,  Sektore  Publikoko  Kontratuak  xedatzen  dituen  128  eta  129
artikuluak kontutan hartuz, , Udalbatzak, aho batez, 

ERABAKI DU

Lehena.- Euskal Herria Plazako 1-B eraikineko beheko, lehenengo eta bigarrengo solairuetan
jatetxe-kafategi-hotel  zerbitzuak  ezarri  ahal  izateko  obra  publikoko  kontzesio  espedientea
abian jartzea.

Bigarrena.- Aipatutako  zerbitzuak  ezartzeko,  LKS  enpresak  egindako  bideragarritasun
txostena  onartzea,  azterketa  hori  jendaurrean  jarriz  hilabeteko  epean  interesatuek  egoki
deritzoten alegazioak aurkeztu ahal  izateko.  Epe barruan alegaziorik  aurkeztuko ez balitz,
bidegarritasun plana behin betiko onartutzak joko da.

Hirugarrena.- Era  berean,  esandako  espedientearekin  jarraitzeko,  obra  eraikitzeko  eta
ustiatzeko aurreproiektua onartzea, jendeaurrean jarriz hilabeteko epean, alegazioak jarri ahal
izateko. Epe barruan alegaziorik jartzen ez bada, aurreproiektua behin betiko onartutzak joko
da.
Dena den, bidegarritasun txostenaren aurka alegaziorik aurkeztuko balitz, aurreproiektuaren
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behin betiko onarpena ez da emango Udal Plenoak horrela espreski erabaki arte.

- - -  - - - - - - - 

Partehartzeak:

… Ibai Iriarte San Vicente (EHBildu): “Proiektu hau martxan jarri zela badira urte batzuk eta
pretendienteak bilatzen saiatu baldin baginen ere, aurreko legealdian ez ziren topatu. Egia
esan garai onak ez ziren,  bankuak ere diruturri guztiaz itxita zeuzkaten eta ez zen erraza.
Gure  ustez,  udaletxe  eta  herri  honek  behar  bat  badu   lotarako  da,  kanpotik  datozenei
ekonomikoki  eta  nahiko modu onean lotan gelditu  daitezen.  Ez daude horrelako aukera
handirik eta zentzu horretan herri honi interesatzen zaiona da lotarako esparrua. Gure ustez
taberna eta ostalaritza mailan herri hau ondo hornitua dago  baina badago gabezi bat eta da
lotarako espazioa. Aurrerago hitz egingo badugu ere, gure ustez, biabilitate plan honetan
datu batzuk ikusiko beharko lirateke,  baina lizitazioko baldintza pleguak ematen direnean,
hotela da babestu behar dena, ikusten da planteamendu eta aurreikuspen ekonomikoetan
biabilidade  handiago  dutela  jatetxeak  eta  zentzu  horretan  biak  eskutik  joan  beharko
luketeela. Azken finean, jatetxeak bermatuko lukeelako hotelaren biabilidadea. Hemen gaur
ez dira onartzen,  baina pleguetan  banakako formula planteatzen zenuten.  Azken finean
ostalaritzari  biabilidadea  handiago  ikusten  zaiolako.  Bestalde,  pleguari  begira  baloratu
beharko litzateke onura sozialeko enpresak izatea; hizkuntza irizpideak, barneratuta daude
baina langile guztiak izan beharko lituzte; ekonomia zozialaren inguruko enpresak izatea
puntuatu ahal izatea eta katalagozioa edo tipologia horretako enpresak izatea. Aurrerago
izango dugu aukera honetaz hitz egiteko. Gaur onartzea negozio biabilidade plana baina
argi  dago bat erakargarriagoa dela  bestea baino eta pleguari begira egin dezagun biak
eskutik  joateko  ahalegina.  Txosten  eta  biabilidade  plan  hauekin  ados  gaude  eta  aurre
egingo dugu.”

.. Nerea Letamendia Belloso (EAJ-PNV):
“Tolosako  Udaleko  Merkataritza,  Feriak  eta  Turismo  sailak  oso  positiboki  baloratzen  du
Tolosako Euskal  Herria  Plazako 1 BIS eraikinean  2 izarretako  hotel  eta  jatetxe  zerbitzua
garatuko duten jarduera ekonomiko berriak sortzea.
Sailak garatutako Tolosa eta Tolosaldeako alojamendu eskaintza eta eskariaren azterketaren
arabera, argi ikusten da Tolosan alojamendu berri baten beharra,udalerriko turismoa garatuko
duen  aldagai  eta  egitura  garrantzitsu  bezala,  eta  honela,aldi  berean,  tokiko  garapen
ekonomikoa; hau da, udalerrira bisitari berriak modu orekatuan erakartzea ahalbidetuko du
egitura berri honek, tokiko merkataritza, azokak, ostalaritza eta bestelako zerbitzuei bultzada
berri bat emanez.  Garapen ekonomiko hau, epe ertain eta luzera planteatzen da, beti ere,
tokiko ekonomia eta enplegua modu iraunkorrean garatuko duen estrategia bezala planteatuz.
Egindako ikerketak ondorengo ondorio nagusiak utzi ditu azaleran: 
Batetik, Kalitate-prezio erlazio oneko alojamendu eskaintza beharrezkoa ikusten da, turismoa
garatu ahal izateko.
Bigarren,  Turismo  sektoreak  erronka  berriak  dakartza,  bai  Gipuzkoa,  Euskadi  eta  mundu
mailan;  etorkizunerako  esperotako  hazkundea  oso  altua  da,  eta  honek,  aukera  berriak
dakartza  udalerri  mahaian.  Zehazki,  Donostiak  turismo  hazkunde  handia  jasatzen  ari  da,
honek  oso  positiboki  eragin  dezakeelarik  Tolosara  datozen  bisitari  kopuru  eta  kalitatean.
Honela,  Gipuzkoako  Foru  Aldundiko  “San  Sebastian  Region”  izeneko  turismo  estrategia
berriak onura handiak ekar diezaioke Tolosari.
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Nahiz eta hasiera batean, alojamendu proiektuaren sorrera, aterpetxe batekin erlazionatzen
den, eragile ezberdinekin egindako kontrasteen ondorioz, eta LKS enpresak egindako lanaren
ondorioz, argi  dirudi aterpetxe batek ez dituela Tolosan alojamendu mailan identifikatutako
beharrak asetzen; honela, hotel baten beharra ikusten da, Tolosara erakarri nahi den publiko
objektiboa aztertuta; Bikoteek eta familiek pisu handia dute Tolosan eta Tolosaldea mailan;
aldi  berean,  enpresa  munduko  langileek  ere  alojamendu  beharrak  dituzte  eta  Kultur
arrazoiengatik etor daitezkeen bisitari  kopurua hazteko aukera handiak ikusten dira.  Aldiz,
gazte taldeek, oso pisu baxua dute egun Tolosara datozen bisitari segmentuetan. Hau dela
eta, aterpetxe batek bete behar dituen ezaugarri teknikoak ez dira egokiak ikusten Tolosara
erakarri  nahi  diren  bisitari  profilak  aztertu  ondoren;  aterpetxeak  ohe  askotako  logelak
eskaintzen ditu, eta nahiz eta hauek puntualki gazte talde bidez bete daitezkeen kontsideratu,
denboran oso momento puntualetara mugatuko litzateke, oso zaila ikusiz, gau egonaldi hauek
denboran zehar modu jarraian betetzea. 2 izarretako alojamendu batek aldi berean, kalitate
eta  prezio  oneko eskaintza desberdin  bat  lortzea ahalbideratzen duela  kontsideratzen da,
egindako  bideragarritasun  ekonomikoaren  azterketak  adierazten  duen  bezala,  denboran
zehar errentagarritasun on bat lortuz. 
Alojamendu  hori  eraikuntzaren  1.  solairuan  eraikitzea  aurreikusten  da.  Bertan  19  logela
aurreikusten dira (egongelak ere bai) eta logela hauek 2, 3 edota 4 pertsonentzat izango dira.
Guztira gutxi gorabehera 52 plaza aurreikusten dira. Gela guztiek bainu gela izango dute.
Bestalde,  bertan  aurreikusten  da,  behe  solairuan,  ostalaritzako  jarduera,  guztiz  osagarria
izango dena alojamenduarekin (otorduak, gosariak...). Ez hori bakarrik, errentagarritasunaren
ikuspegitik,  errazagoa  eta  erosoagoa  egiten  du  jardueraren  bideragarritasuna  txosten
teknikoak dioen eran, bi jarduerak batera jarrita.

Hemen  gaur  aurkezten  den  honetan  bideragarritasun  ekonomikoaren  txostena  eta
aurreproiektuak jende aurrean jartzen dira ekarpenak jaso ahal izateko.”

Lore Agirre Zipitria zinegotzia joan egin da.

7. Udal jabetzako Lokal komertzial bat eta
Donostia  etorbidea  5  zenbakian
kokatuta  dagoen  eta  Sevende-enea
bezala  ezagutze  n  den  eraikinaren
arteko permuta.

7 Permuta  de  un  local  de  propiedad
municipal y el edificio conocido como
Sevende-enea.

Tolosan  egonezin  kultural  anitz  dituzten
gazte  talde  desberdinak  daude.  Eta
bereziki musikaren inguruan. Aldiz, ekimen
desberdinak  aurrera  eramateko  espazio
egokiak  aurkitzerako  orduan  arazo
desberdinekin egiten dute topo. Hala nola
alokairu  altuak  ordaindu  beharra  izaten
dutelako,  edota  elkarbizitza  arazoen
arriskua dagoelako.

Egoera  hori  dela  eta,  Tolosako  Udaleko
Gazteriak  erabilera  ezberdinetarako
espazioen  eskaera  ugari  jaso  izan  ditu
azken  urteetan.  Eta  eskaera  hauei  bide

En  Tolosa  hay  muchos  grupos  con
grandes  inquietudes  culturales  y,
especialmente,  entre  los  jovenes,  en  el
ámbito  de la música.  Sin  embargo, a la
hora de llevarlo a la práctica se encuentran
con  dificultades,  tales  como  la  falta  de
espacios  asequibles  economicamente  o
problemas de convivencia.

Siendo  esta  la  situación,  el  servicio  de
Juventud del Ayuntamiento de Tolosa ha
recibido numerosas peticiones de locales
para distintos usos. Peticiones que se han
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ematearren  hainbat  espazio  bisitatu  izan
ditu  Udalak.  Horien  artean  Donostia
Etorbidea 5 helbidean kokatutako eraikina,
Sevendenea  bezala  ezagutzen  dena.
Eraikin  hau,  bere  ezaugarriengatik  eta
kokapenagatik  gazteek  bertan  hainbat
aktibitate  aurrera  eramateko  egokia  izan
daitekeela  uste  du  Tolosako  Udaleko
Gazteriak.  Azken  pisua  musika  taldeen
entsegurako  espazio  bezala  egokitu
daiteke  eta  lehen  solairuko  espazioa
erabilpen anitzeko espazio autogestionatu
bezala erabili.

Udalak eskuratu asmo dituen higiezinen
erregistroko deskribapena honakoa da:

Finca 1529  
Descripción.- Urbana: Edificio Clínica, a la
que se le da el nombre de Clínica de San
Juan, hoy desocupada sita en el barrio de
Santa Lucía de la villa  de Tolosa.  Tiene
una superficie de ciento noventa y ocho
metros cuadrados,  en  forma rectangular,
con un frente  de dieciocho metros y  un
fondo de once metros,  lindando por sus
cuatro lados con terreno propio. Consta el
edificio de una planta de semisótano, con
piso principal y un piso abuhardillado. En
la planta se semisótano, se han instalado
las  dependencias  de  cocina,  lavadero,
almacén,  capilla  y  dormitorios  para
enfermeras  y  cuarto  de  aseo  para  las
mismas,  En  el  piso  principal,  se  han
dispuesto  la  sala  de  espera  para  el
público,  despacho  del  doctor,  sala  de
operaciones, cuarto de rayo X, dormitorios
para  enfermos  y  médico.  En  el  piso
abuhardillado  se  han  colocado
habitaciones  para  enfermos,  cuarto  de
aseo para los mismos y locales de reserva
y  almacén  de  efectos.  La  clase  de
construcción  es  como  sigue:  muros  de
mampostería, con cara vista en la planta
de  semisótano,  muros  de  bloques  de
ladrillo  en  el  piso  principal  y  buhardilla,
postes  y  vigas  de  hormigón  armado;
suelos de ladrillo armado, escalera interior
de  hormigón  armado y  grada  de  piedra
artificial;  escalera  exterior  de  hormigón
armado y gradas de hormigón; armazón

intentado encauzar mediante la busqueda
de locales adecuados.  Entre los mismos
se encuentra el edificio situado en Avenida
de San  Sebastian  nº  5,  conocido  como
Sevendenea.  Edificio  que  por  sus
características y ubicación da respuesta a
muchas  de  las  necesidades  planteadas.
En el piso superior se pueden habilitar los
espacios  destinados  a  ensayo  de  los
grupos de música y la primera planta se
puede  destinar  a  espacio  polivalente
gestionado  por  los  jovenes.  Con  este
propósito,  el  Ayuntamiento de Tolosa ha
mantenido  conversaciones  con  los
propietarios del edificio.
La  descripción  registral  de  los
inmuebles  que  el  Ayuntamiento
pretende adquirir es la siguiente:

Finca 1529  
Descripción.- Urbana: Edificio Clínica, a la
que se le da el nombre de Clínica de San
Juan, hoy desocupada sita en el barrio de
Santa Lucía de la villa  de Tolosa.  Tiene
una superficie de ciento noventa y ocho
metros cuadrados,  en  forma rectangular,
con un frente  de dieciocho metros y  un
fondo de once metros,  lindando por sus
cuatro lados con terreno propio. Consta el
edificio de una planta de semisótano, con
piso principal y un piso abuhardillado. En
la planta se semisótano, se han instalado
las  dependencias  de  cocina,  lavadero,
almacén,  capilla  y  dormitorios  para
enfermeras  y  cuarto  de  aseo  para  las
mismas,  En  el  piso  principal,  se  han
dispuesto  la  sala  de  espera  para  el
público,  despacho  del  doctor,  sala  de
operaciones, cuarto de rayo X, dormitorios
para  enfermos  y  médico.  En  el  piso
abuhardillado  se  han  colocado
habitaciones  para  enfermos,  cuarto  de
aseo para los mismos y locales de reserva
y  almacén  de  efectos.  La  clase  de
construcción  es  como  sigue:  muros  de
mampostería, con cara vista en la planta
de  semisótano,  muros  de  bloques  de
ladrillo  en  el  piso  principal  y  buhardilla,
postes  y  vigas  de  hormigón  armado;
suelos de ladrillo armado, escalera interior
de  hormigón  armado y  grada  de  piedra
artificial;  escalera  exterior  de  hormigón
armado y gradas de hormigón; armazón
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de cubierta de vigas de hormigón armado
y viguetas de pino abeto; cubierta de teja
canal sobre entarimado; tabiques sencillos
enlucidos de yeso; pavimento de hormigón
y  solado  de  baldosa  de  cemento  y
baldosín  cerámico  en  la  planta  de
semisótano; baldosa de cemento en planta
principal y baldosín de gres en la sala de
operaciones;  revestimiento  de  azulejo
blancas y de color en paredes de cocina,
sala de operaciones y rayos X y en cuarto
de aseo; carpintería de puertas y ventanas
de  madera  de  pino  abeto;  persianas
enrollables; cocina económica, fregadoras
y lavaderos de gres; aparatos sanitarios de
loza esmaltada y hierro fundido esmaltado;
lavabos en los  dormitorios  de enfermos;
instalación  de  agua  corriente  fría  y
caliente, instalación de calefacción central
por  agua  caliente;  instalación  eléctrica
oculta con tubo metálico y entarimado de
madera  de  pino  en  el  suelo  del  piso
abuhardillado.  El  resto  del  terreno
accesorio que rodea al edificio; mide una
superficie  de  cuatrocientos  cincuenta
metros cuadrados y en conjunto de la finca
que mide 573 metros cuadrados; linda, por
Este o frente, con la carretera de Irun a
Madrid, en parte con la parte segregada;
por  Norte  o  derecha  entrando  con  el
terreno destinado a camino, propio de Don
Ignacio Alberdi, Don Eugenio Vitoria y Don
Paulo Recondo; por Sur o izquierda, con
terreno  de  Don  Juan  Elola  lezo;  y  por
Oeste  o  espalda  con  terreno  de  Don
Ignacio Alberdi. Esta finca tiene derecho a
su  abastecimiento  de  agua  potable  por
conducto de una tubería común instalada
para la misma y para los edificios de Don
Juan  Elola,  Don  Ignacio  Alberdi  y  Don
Eugenio  Vitoria  y  le  corresponde  igual
derecho en cuanto a la conducción de las
aguas  residuales  por  la  alcantarilla
construida por los señores Alberdi, Vitoria
y Recondo.

Cargas.- Libre de cargas.

Titulo.-  Corresponde  la  titularidad  de  la
totalidad  de  la  finca  a  la  Orden  de  las
Escuelas Pías de la provincia de Vasconia.

Inscripción.- Se halla inscrita al Tomo 572,

de cubierta de vigas de hormigón armado
y viguetas de pino abeto; cubierta de teja
canal sobre entarimado; tabiques sencillos
enlucidos de yeso; pavimento de hormigón
y  solado  de  baldosa  de  cemento  y
baldosín  cerámico  en  la  planta  de
semisótano; baldosa de cemento en planta
principal y baldosín de gres en la sala de
operaciones;  revestimiento  de  azulejo
blancas y de color en paredes de cocina,
sala de operaciones y rayos X y en cuarto
de aseo; carpintería de puertas y ventanas
de  madera  de  pino  abeto;  persianas
enrollables; cocina económica, fregadoras
y lavaderos de gres; aparatos sanitarios de
loza esmaltada y hierro fundido esmaltado;
lavabos en los  dormitorios  de enfermos;
instalación  de  agua  corriente  fría  y
caliente, instalación de calefacción central
por  agua  caliente;  instalación  eléctrica
oculta con tubo metálico y entarimado de
madera  de  pino  en  el  suelo  del  piso
abuhardillado.  El  resto  del  terreno
accesorio que rodea al edificio; mide una
superficie  de  cuatrocientos  cincuenta
metros cuadrados y en conjunto de la finca
que mide 573 metros cuadrados; linda, por
Este o frente, con la carretera de Irun a
Madrid, en parte con la parte segregada;
por  Norte  o  derecha  entrando  con  el
terreno destinado a camino, propio de Don
Ignacio Alberdi, Don Eugenio Vitoria y Don
Paulo Recondo; por Sur o izquierda, con
terreno  de  Don  Juan  Elola  lezo;  y  por
Oeste  o  espalda  con  terreno  de  Don
Ignacio Alberdi. Esta finca tiene derecho a
su  abastecimiento  de  agua  potable  por
conducto de una tubería común instalada
para la misma y para los edificios de Don
Juan  Elola,  Don  Ignacio  Alberdi  y  Don
Eugenio  Vitoria  y  le  corresponde  igual
derecho en cuanto a la conducción de las
aguas  residuales  por  la  alcantarilla
construida por los señores Alberdi, Vitoria
y Recondo.

Cargas.- Libre de cargas.

Titulo.-  Corresponde  la  titularidad  de  la
totalidad  de  la  finca  a  la  Orden  de  las
Escuelas Pías de la provincia de Vasconia.

Inscripción.- Se halla inscrita al Tomo 572,
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Libro 52, Folio 4, Finca 1529. Libro 52, Folio 4, Finca 1529.

Finca 1532  

Descripción.-  Rústica: Parcela de terreno
destinada a camino, radiante en el barrio
de Santa Lucía, de la villa de Tolosa, que
mide  treinta  metros  de  largo  por  cuatro
metros  cincuenta  desímetros  de  ancho,
que hace una superficie de ciento treinta y
cinco  metros  cuadrados  y  confina:  por
Norte, con terreno de Don Eugenio Vitoria;
por Este, con la carretera de Madrid-Irun;
por  Sur,  con  terreno  de  Don  Ignacio
Alberdi y hoy de los señores Sorarrain y
Don  Eugenio  Vitoria.  Esta  parcela  está
destinada al acceso a las fincas de Don
Eugenio Vitoria, de los señores Sorarrain y
Don  Paulo  Recondo  y  pertenece  por
terceras  partes  indivisas  a  dichos
propietarios.

Cargas.- Libre de cargas.

Titulo.-  Corresponde  la  titularidad  de  un
tercio  de  la  finca  a  la  Orden  de  las
Escuelas Pías de la provincia de Vasconia.

Inscripción.- Se halla inscrita al Tomo 572, 
Libro 52, Folio 9, Finca 1532.

Udal jabetzako lokalaren deskribapena,
trukean eman nahi dena hau da:

Finca 19.801  

Local comercial  señalado con el número
uno, en la planta baja del portal número
uno, hoy señalado con el número catorce
de Larramendi Kalea de Tolosa.

Ocupa una superficie de ciento cuarenta y
dos  metros  veinticinco  decímetros
cuadrados  (142,25  m2),  dividido  en  dos
partes, y linda: Norte, con cierre exterior a
zona  portificada  de  la  edificación  y  en
parte con caja de escaleras del portal uno;
Sur,  con  portal  número  uno,  caja  de
escaleras y vivienda Letra A de su mismo
portal;  Este,  con  local  número  dos  del
portal dos; y Oeste, con cierre exterior a

Finca 1532  

Descripción.-  Rústica: Parcela de terreno
destinada a camino, radiante en el barrio
de Santa Lucía, de la villa de Tolosa, que
mide  treinta  metros  de  largo  por  cuatro
metros  cincuenta  desímetros  de  ancho,
que hace una superficie de ciento treinta y
cinco  metros  cuadrados  y  confina:  por
Norte, con terreno de Don Eugenio Vitoria;
por Este, con la carretera de Madrid-Irun;
por  Sur,  con  terreno  de  Don  Ignacio
Alberdi y hoy de los señores Sorarrain y
Don  Eugenio  Vitoria.  Esta  parcela  está
destinada al acceso a las fincas de Don
Eugenio Vitoria, de los señores Sorarrain y
Don  Paulo  Recondo  y  pertenece  por
terceras  partes  indivisas  a  dichos
propietarios.

Cargas.- Libre de cargas.

Titulo.-  Corresponde  la  titularidad  de  un
tercio  de  la  finca  a  la  Orden  de  las
Escuelas Pías de la provincia de Vasconia.

Inscripción.- Se halla inscrita al Tomo 572, 
Libro 52, Folio 9, Finca 1532.

La descripción del local de propiedad
municipal que se pretende permutar es
la siguiente:

Finca 19.801  

Local comercial  señalado con el número
uno, en la planta baja del portal número
uno, hoy señalado con el número catorce
de Larramendi Kalea de Tolosa.

Ocupa una superficie de ciento cuarenta y
dos  metros  veinticinco  decímetros
cuadrados  (142,25  m2),  dividido  en  dos
partes, y linda: Norte, con cierre exterior a
zona  portificada  de  la  edificación  y  en
parte con caja de escaleras del portal uno;
Sur,  con  portal  número  uno,  caja  de
escaleras y vivienda Letra A de su mismo
portal;  Este,  con  local  número  dos  del
portal dos; y Oeste, con cierre exterior a
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superficie de dominio y uso público, caja y
rellano de escaleras del portal uno.

Cuota de participación: a) En la comunidad
general: un entero ciento veinte milésimas
por  ciento  (1,120  %);  y  b)  En  la
subcomunidad de los portales uno, dos y
tres:  un  entero  quinientas  cuarenta  y
nueve milésimas por ciento (1,549 %).

Inscripción.- Tomo 2278, libro 375, folio 97,
finca 19.801, inscripción 1ª.

superficie de dominio y uso público, caja y
rellano de escaleras del portal uno.

Cuota de participación: a) En la comunidad
general: un entero ciento veinte milésimas
por  ciento  (1,120  %);  y  b)  En  la
subcomunidad de los portales uno, dos y
tres:  un  entero  quinientas  cuarenta  y
nueve milésimas por ciento (1,549 %).

Inscripción.- Tomo 2278, libro 375, folio 97,
finca 19.801, inscripción 1ª.

Gauzak  horrela,  ikusita  permutari  buruz
jaulkitako  txostenak  eta  Hiriginza  eta
Azpiegiturak  batzordeak  jaulkitako
diktamena,  Udalbatzak,  EAJ-PNV (8)  eta
PSE-EE(1)  alderdien aldeko botoekin eta
EHBildu  (6)  alderdiko  kontrako  botoekin,
gehiengoz, 

ERABAKI DU

Lehena.-Emaus  barrutiko  Eskolapioen
Ordenak  transmititzea  Tolosako  Udalari,
karga guztietatik libre eta kontribuzio nahiz
zerga guztiak ordainduta, aipatu ordenaren
jabetzakoak  diren  1529 eta  1532  finkak,
erabaki  honen aurrekarietan deskribatuak
izan direnak.

Bigarrena.-Emaús  barrutiko  Eskolapioen
Ordenari  transmititzea  Tolosako  Udalaren
jabetzakoak diren finkak, akordio honetan
deskribatuak,  karga  guztietatik  libre  eta
kontribuzio nahiz zerga guztiak ordainduta.

Hirugarrena.-Emaus  barrutiko
Eskolapioen  Ordenaren  jabetzako  1.529
eta  1.532  finkak  164.700  euroan
baloratzea  eta  Tolosako  Udalaren
jabetzako 19.801 finka, 160.000 euroan. 

Halere, bi aldeek berdintzat jotzen dituzte

Así pues, vistos los informes emitidos al
respecto,  así  como  el  dictamen  de  la
Comisión  de  Urbanismo  e
Infraestructuras, el Pleno, con 9 votos a
favor emtitidos por los representantes del
EAJ-PNV (8) y PSE-EE (1) y 6 votos en
contra  emitidos por  los reprentantes de
EHBildu, por mayoría, 

ACUERDA

Primero.-La  transmisión  por  parte  de  la
Orden  de  las  Escuelas  Pías  Provincia
Emaús, libres de cargas y al corriente en el
pago  de  contribuciones  e  impuestos,  al
Ayuntamiento de Tolosa de las fincas nº
1529  y  1532  de  las  cuales  es  titular  y
descritas  en  los  antecedentes  de  este
acuerdo.

Segundo-La  transmisión  por  parte  del
Ayuntamiento de Tolosa, libre de cargas y
al corriente en el pago de contribuciones e
impuestos,  a  la  Orden  de  las  Escuelas
Pias Provincia Meaux, de la finca de su
propiedad descrita en los antecedentes de
este acuerdo.

Tercero.-Las  fincas  nº  1529  y  1532
propiedad  de  la  Orden  de  las  Escuelas
Pías  Provincia  Emaús  se  valora  en
164.700  €,  mientras  que la  finca  19.801
propiedad del Ayuntamiento de Tolosa se
valora en 160.000 €.

Sin embargo, ambas partes dan por igual
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trukatutako finken balioa,  eta hortaz,  uko
egiten diote  euren artean erreklamaziorik
jartzeari inolako kontzepturengatik.

Laugarrena.-Truke kontratu hau sinatzen
denetik,  Tolosako  Udalak  jabetzan  hartu
ahal izango du trukean eskuratutako finka,
okupatzaileetatik  libre,  gogobetetze  osoz,
eta  ezer  erreklamatu  beharrik  gabe,
trukatutakoaren  kalitateagatik  edo
ezkutuko akats edo edukiera handitze edo
murrizteagatik; izan ere, trukea gorputz ziur
gisara burutzen dute.

Bosgarrena.-  Saneamenduaz  gainera,
salerosketarako  Kode  Zibilak  ezarritako
moduan,  bi  aldeek  honako  eginbehar
hauek betetzea hitzematen dute:

1.-  Ordaintzea  eta  kitatzea  finkek  eduki
lezaketen edozein karga, zerga, mugaketa
edo  debeku,  Jabetza  Erregistroan  jasota
egon ala ez.

2.-  Ordaintzea  eskualdaketa  honetatik
eratorritako hiri finken balio gehikuntza.

Seigarrena.- Truke kontratuaren eskritura
publikoa  egitea  3  hilabeteko  epearen
barruan,  hura sinatzen denetik  kontatuta,
eta  haren  gastuak  bi  aldeek  erdibana
ordaintzea.

Zazpigarrena.-  Gipuzkoako  Foru
Aldundiari permuta hau jakinaraztea.

Zortzigarrena.-  Alkateari  ahalmenak
ematea  behar  diren  dokumentuak
sinatzeko   akordio  hau  aurrera
eramateko.

el  valor  de  las  fincas  permutadas,
renunciando  a  reclamarse  entre  sí  por
ningún concepto.

Cuarto.-Desde  la  firma  del
correspondiente  contrato  de  permuta,  el
Ayuntamiento  de  Tolosa  podrá  tomar
posesión de la finca adquirida por permuta;
libre  de  todo  ocupante,  a  su  entera
satisfacción,  y  sin  que  tengan  que
reclamarse  nada,  por  calidad,  vicios
ocultos o por  aumento o disminución de
cabida en lo permutado, ya que, verifican
la permuta como cuerpos ciertos.

Quinto.-Además  del  saneamiento  en  la
forma determinada en el Código Civil para
la compraventa, los otorgantes se obligan
recíprocamente a lo siguiente:

1.  A pagar y cancelar cualesquier carga,
gravámen, limitaciones o prohibiciones que
tuvieran  las  fincas,  consten  o  no  en  el
Registro de la Propiedad.

2. A pagar el Incremento del Valor de las
fincas urbanas que devengue la presente
transmisión.

Sexto.-El contrato de permuta se elevará a
escritura pública en el plazo de 3 meses,
contando  desde  la  firma  del  mismo,
asumiendo a partes iguales los gastos de
la misma.

Séptimo.-Gipuzkoako  Foru  Aldundiari
permuta hau jakinarztea.

Octavo.- Facultar  a  la Alcaldesa para la
firma  de  cuantos  documentos  sean
necesarios  para  hacer  efectivo  este
acuerdo.

- - - - - - - - - - - - -

Partehartzeak:

... Ibai Iriarte San Vicente (EHBildu):  “Egoeraren eta jendea jakitun jartzeko Sevendenea, izen
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horrekin  ezagutzen  dugun  eraikina,  Donostia  etorbidekoa,  Tolosako  Hiltegiaren  ondoan
kokatzen  den  eraikin  zahar  eta  utzi  bat,  abandonatutakoa  da.  Pareta  eta  lehio  guztiak
tapiatuta dituenak, teilatua nahiko egoera kazkarrean eta bere azken erabilera Gipuzkoako
Foru  Aldundiak  tutela  gabeko  gazteekin  izan  zuena.  Badira,  beraz,  urte  dexente  hutsa
dagoela eta  argi  ikusten da eraikina nola dagoen eraikin fantasma baitirudi.  Gaur hona
ekartzen dena permuta bat da, trukea. Kasu honetan, jabea Eskolapioak dira eta Udalak
Larramendin duen lokal komertzial bat ematen dio trukean, 152 m2 –ko lokal komertzial bat,
Tolosaren azken auzunean ematen dion lokal komertzial  bat trukean.  Eta kasualidadez,
baino, balio bera edo oso oso balio antzekoa dute. Kontu hau aspaldikoa da, Jokin Bildarratz
alkate  zela  eta  Jokin  Azkue  alkateordea  zinetenean  mahai  gainean  jarri  zena.  Guk
agintarian  jarri ginenean, prozedura bat medio, atzera bota genuen, garai hartan ez zegoen
balorazio ekonomikoa egina. Permuta bat emateko balorazio ekonomikoa eman beharra dago
eta prezioa antzekoa dela frogatzen bada, orduan baimentzen da. Orain balorazio ekonomikoa
egin da eta bien prezioa oso-oso antzekoa, berdina ez izatearren. Gure ustez, eta batzordean
esan genuen, permuta egin aurretik badaude beste zenbait eragiketa egin behar direnak. Argi da
Tolosako  herriak  ensaiatzeko espazioak  behar  dituela.  Amarotzen dagoena eta  beste  lokal
batzuk ere, beteta daude. Beraz, beharra hori asetu behar dela argi dago. Batzordean ere, esan
genuen baina Sevendenea kanpotik nola dagoen ikusita larritzen gaitu nola egongo den barrutik.
Balorazio ekonomikokia ez dago egina Udal teknikoak esan duenez  eta inor ez da sartu jakiteko
nola dagoen. Permuta egin aurretik, erosleak, kasu honetan Udalak,  jakin beharko du edo luke
eraikin  hori  zein  egoeratan dagoen eta,   gutxienez,  obren inguruko aurreikuspen bat  egon
beharko luke. Azkeneko batzordean esan zuenez,  ez dago horrelakorik,   zenbateko kostua
izango duen . Iruditzen zaigu lan hori aurrez egin beharra zegoela, ez proiektu zehatza, baina bai
aurreikuspen bat eta  lanketa hori  egina ez izana ez dugu begi onez ikusten, ezin dugu itxu-itxu
joan, jakin gabe geroago zerekin egingo dugun topo. Beharrak identifikatu behar dira, zenbat
lokal, ze tipotakoak, jakiteko behar horiek erantzuteko zein den azpiegiturarik hoberena. Gainera,
Gaztediatik datorren txostenean planteatzen da, lehenengo solaiuruan gune autogestionatu bat
gazteentzako. Kuriosoa da, baina  hemen  oposozioan gaudenok Udal gobernu honek lokal
honekiko interesa kanpotik jakin genuen, hau da,   Tolosako Gazte Asanbladako kideei eskaini
zeniotela komunikabideen bidez jakin genuen. Eta aipatu nahi dut,  nola eskaini zenuten lokal
hori jabeak izan gabe. Hor gure harridura jakin genuenean Udala, berriz ere, interesatuta
zegoela lokal horretan. Eta orain permuta hau jartzen zaigu mahai gainean. Permuta korrika
joan da. Gure eskuetara, behintzat, batzorde batera iritsi da. Gure harridura eta kezkak azaldu,
erantzunak eskatuarren, aurreproiektua ez egon, aurreikuspena ba ote zegoen eta ezezkoa
erantzun ondoren onartu egin zen. Gu kontrako bozka eman genuen. Luzerako inbertsio bat
denean iruditzen zaigu gehiago hitz egin beharreko kontua dela, eta behintzat mahai gainean
jartzen genituen galdera horiek  ezezko batekin erantzun beharrean  erantzun arrazoituago bat
eskaini behar zitzaiela. Korrika joan da . Aldi berean Eskolapioak kontentu egongo dira, irtenbide
bat ematen ez zioten eraikin baten truke lokal bat jasoko baitute Larramendin. Musika lokalak
behar dira eta planteamendua beharko luke eta  errexago izango zen, lokal hauek, Larramendin
permutatuko  dena  eta  Eskolapioari  eskainiko  zaion  lokal  hori   Musika  lokalak  izatea.
Larramendiko espazioa egokiagoa da,  zentroagokoa, auzune bertan. Auzunea dinamizatu eta
bizitza emateko espazioa bilakatu daitekeelako. Ondo insonorizatuta eta gaur egun sistemak eta
teknologia badaude. Ekonomikoki  udalarenak diren lokal  horiek egokitzea merkegoa izango
litzatekeelako. Lokal irisgarria ere izango litzake, orain  "Sevendenea"  ez den bezala. Espazio
hori berregituratu eta irisgarri bilakatu  beharko dugu. Espazioa badakigu non dagoen, nahiko
urrun, gune nahiko iluna, ordutxikitan ibiltzeko desegokia eta zentzu horretan iruditzen zaigu
askoz egokiagoa izango litzatekeela permuta egin baino udalak jabetzan duen lokal musika lokal
gisa egokitzea.  Bestalde ere,  Udalak badauzka zenbait  eraikin  jabetzan  hutsak eta horiek
egokitzea izango litzake beste aukera bat.  Baina, azken finean, lehenago hitz egin beharko
genuke, beharrak argiago identifikatu eta irtenbide egokiago bat  bilatzea dagoela sinesten dugu.
Horregatik, guk kontra bozkatuko dugu. Ez gaude ados permuta honekin, alde batek dexente
gehiago irabazten duela iruditzen zaigu udalak baino. Beraz, kontra bozkatuko dugu.”
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… Alkateak: “Sevendenea eraikinekin Udal gobernuak aukera on bat ikusi du.  Hemen adierazi den
bezala, kulturgintza esparruan gazteak premiak adierazi dituzte, bereziki musikaren esparruan
ensaiatzeko beharra. Bai musika taldeak eta baita ere bakarkako musikariak ensaiatzeko lekuak
eskatzen dituzte.  Premia horri  aurre egiteko beharrezkoa ikusten da leku egokiak baliatzea
sormenari  lekua emateko. Egun badira horretarako zenbait Udal eraikin, Amarotzen esaterako,
baina ez dira nahikoak dauden premiei aurre egiteko. Musika talde ugari dago lekurik gabe eta
lekuaren  eske.  Sevendeneak  horretaz  gain,  aukera  zabalak  eman  ditzazke  gazteekin
elkarlanean zenbait proiektu burutu ahal izateko. Gure asmoa da Udaletxeko Gaztedi sailaren
bitartez, Tolosako herrian dauden gazte talde ezberdinekin, elkarlanean, proiektu ezberdinak
abian jartzea, gazte horiekin elkarlanean proiektu bat garatzen joatea. Horregatik egokiagoa
ikusten dugu lehenego lanketa horiek gazteekin egitea eta ez proiektua zuzenean egitea
non banatzen diren lokalak. eta hori da gutxi gora behera  Abastosen egin zena, nahiz eta
hasiera batean horrelako zerbait egitea pentsatu. Eraikuntza eskuratzeko permuta egiten da,
eta  bere  esku  dagoen lokal  baten  truke,  Larramendi  kalean dagoena,  balioak parekoak
direlako.  Egia  da Sevendenea eraikinak  obrak  beharko  dituela  baina  beti  ere  erabileraren
beharraren arabera, xehetasunak gazteekin definitzen direnean. Modu guztietara,  eraikinaren
teilatua ondo dago. Bertan izan dira Udal tekinikariak eta hainbat arduradun politikoak ere izan
gara. Hau da, ez dugu egiten permuta hau eraikina ikusi gabe. Baita ere adierazi,  komentatu
duzu komunikabideen bidez ezagutu zenuela Sevendenearekiko udal gobernuaren interesa,
egia  dela  bilera  batean  mahai  gainean  jarri  zela  eraikin  hori.  Baina  ez  zen  izan  Gazte
Asanbladarekin,  Ezpala  taldekoekin  burutu  zen  bilera  batean  jarri  zen  gaia,  nolabait
galdetzearren eraikin horrek asetu ote zitekeen talde horrek burutu nahi zuen proiektua, besterik
gabe.  Baita  ere  adierazi  duzun  arabera,  eta  Larramendiko  lokal  horretan  ensaio  lokalak
egitearen proposamen horren inguruan, gure usteetan, auzoan auzotarrekin bizikidetza horri
arriskua jarri dezake horrelako proiektuak. Beraz, egokiagoa ikusten dugu auzoaren erdigunetik,
urrunago burutzea proiektu hori.”

… Ibai Iriarte San Vicente : “Pentsatzen dut hau gauzatzen duzuela aukera on bat dela ikusten
duzuelako Harritzen nau nola  batzordean korrika eta  presaka jarri  genituen baldintzak edo
galdera aurrean, zuek hau onartu zenuten, hau onartu beharra dago eta onartuko dugu. Diot ez
dagoelako  horrelako  presarik,  lokak  horrek  urteak  daramatza  hutsik,  eta  irtebide  gutxi
dauzkalako. Ez dut uste jarraitzaile asko dagoenik. Ikusi besterik ez dago zer egoeratan dagoen
eraikina, begi bistan dago.  Bestalde, Udal teknikaria  bertan egon izanak pozten dit eta harritu
ere bai, ez baizenuen aurrekoan horrelakorik esan, batzorde ondoren joango zinaten.  Kuriosoa
da baita  emakumearen etxearen kasuan alderantziz   ari  zarete,  lehendabizi  proiektua eta
ondoren espazioa. Hemen berriz, lehenik  espazioa eta gero proiektua garatu. Departamentu
berdinean egonik kriterioak homogenizatzea eskatzen dizuet. Ez dakit ze presa dagoen hau
horrela  egiteko.  Esandakoa,  Udalak jasotzen duena baino gehiago galtzen du.  Sormeneko
espazio bat ez zaigu iruditzen auzotarrekin gatazkak sortzeko espazioa denik,  baldin eta ondo
egiten bada insonorizazioa, eta, egun, horretan ez dago arazorik. Aldiz, eskaintzen dute plus bat,
sormen  espazioa,  kultur  espazioa,  jende  gaztea,  mugimendua,  dinamika  berriak  sortzeko
aukerak   plaza berri  horretan.  Interesagarria  iruditzen zaigu beste  aukera  hau,  baina gure
harridurako planteamendua ez zen ezta eztabaidatu behar. Harritzen gaitu presak, jakinda ez
dagoela beste inor espazio horretan interesatuta.   Urteetan  hutsik daraman eraikina,  Ikusi
besterik ez dago zer egoeratan dagoen. Lurra ondo egongo da, baina irisgarri egin behar da,
aszensorea jarri, berregituratu beharko da sistema elektrikoa, berregituratu beharko da barruko
dena, azkeneko erabiltzaileak nola utzi zuen eraikina badakigulako. Orduan, berriro diot, azkar,
presaka,  eztabaidari  bizkarra  emanez  egiten  ari  da  permuta  hau.  Beraz,  iruditzen  zaigu
egokiagoa litzakeela erretiratu, hitz egiten jarraitu, proiektua lantzen, adostasunak egin  eta ikusi
horren arabera zein den espazio egokiena.”
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… Alkatea: “Aipatzen duzu, behin eta berriz, korrika eta presaka hartutako erabakia dela eta ez,
ondo pentsatutako erabakia da. Batzordera eraman, bakoitzak bere argudio eman eta erabakia
hartzen da. Erabakia hartzen da guk garbi ikusten dugulako aukera bat dela. Aipatzen duzu ere
Emakumeraren etxearen kontua. Hori ez da sail berdina. Berdintasun sailetik ematen da gaia eta
teknikariak aholkatu bezala ari da gaia ematen. Izan ere, badaukagu abaintaila txiki bat  gai
horren inguruan, Tolosako Berdintasun teknikariak Donostiko etxearen prozeduran parte izan
zuelako. Hori da arrazoi bakarra.” 

- - - - - - - - - - - - -

8. Behin  behineko  izaeraz  onartzea
Tolosako  Hiri  Antolamenduko  Plan
Oro  korraren  Aldaketa  Puntuala,  “28.
Albiztur” esparruari dagokiona.

8. Aprobación  provisional  del  Proyecto
de  Modificación  puntual  del  Plan
General  de  Ordenación  Urbana  de
Tolosa,  referida  al  ámbito  “28
Albiztur”. 

Tolosako  Udalbatzak,  2016ko  urtarrilaren
26an egindako osoko bilkuran,  hasierako
onespena  eman  zion  honako  proiektua
honi:  Tolosako  Hiri  Ordenazioko  Plan
Orokorraren  Aldaketa  Puntuala,  "28
Albiztur" esparruari dagokiona.

Dokumentua  hasierako  izaeraz  onartu
ondoren  jendaurrean  egon  da  hilabetez.
Horretarako ondorengo argitarapenak egin
dira: 

 Udaletxeko iragarki taula.
 Udalaren web orria.
 GAO 2016-02-25.
 Berria 2016-02-23.
 Diario Vasco 2016-02-24.

Epe horretan ez da alegaziorik aurkeztu.

Gainera,  plana  sektore  eskumena  duten
herri-administrazio  hauetara  bidali  da:
Eusko Jaurlaritzako Ingurumen Saila, URA
Ur  Agentzia,  eta  Gipuzkoako  Foru
Aldundiko  Bide  Azpiegituretako
Departamentua.

Gipuzkoako  Foru  Aldundiko  Bide

El Pleno del Ayuntamiento de Tolosa, en
sesion celebrada el día 26 de enero de
2016,  acordó  aprobar  inicialmente  el
Proyecto  de  Modificación  Puntual  del
Plan General de Ordenación Urbana de
Tolosa, referida al ámbito "28 Albiztur"

Tras su aprobación inicial, el documento
fue expuesto al público por el plazo de un
mes, mediante la publicación del anuncio
correspondiente en:

 Tablón de anuncios del Ayuntamiento.
 Página web del Ayuntamiento.
 B.O.G. 2016-02-25.
 Berria 2016-02-23.
 Diario Vasco 2016-02-24.

Durante  dicho  plazo  no  se  presentó
alegación alguna.

Además el expediente ha sido remitido a
las  siguientes  Administraciones  con
competencias sectoriales: Departamento
de Medio Ambiente del Gobierno Vasco,
URA-UR AGENTZIA, y Departamento de
Infraestructuras Viarias de la Diputación
Foral de Gipuzkoa.

El  Departamento  de  Infraestructuras
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Azpiegituretako  Departamentuak  aldeko
txostena jaulki du. 

Ez Eusko Jaurlaritzako Ingurumen Sailak
eta  ez  UR  AGENTZIAK  ez  dute  jaulki
txosten sektorialik.

Hirigintza  Teknikariak  idatzi  duen
txostenaren  arabera  ixiltasun  positiboa
suertatzen  da  eta  espedientearen
tramitatzioarekin  jarraitu  daite  legeak
ezarritako izapideak betez.

Guzti  horren  aurrean,  eta  espedientean
ageri diren txostenak ikusita eta  Hirigintza
eta  Azpiegituratako  Batzordeak  2016ko
ekainaren  17an, Udalbatzak, aho batez, 

ERABAKI DU

Lehenik.-Behin-behineko izaeraz onartzea
Tolosako  Hiri  Antolamenduko  Plan
Orokorraren  Aldaketa  Puntuala,  "28
Albiztur" esparruari dagokiona. 

Bigarrenik-Proiektua  Euskal  Autonomia
Erkidegoko Lurraldearen Antolamendurako
Batzordeari  igortzea,  dagokion  txostena
egin dezan.

Viarias  de  la  Diputación  Foral  de
Gipuzkoa ha emitido informe favorable.

Ni el Departamento de Medio Ambiente
del Gobierno Vasco ni la Agencia Vasca
del Agua han emitido informe.

Según informe emitido por el Técnico de
Urbanismo  se  ha  producido  silencio
positivo  y  puede  proseguirse  con  la
tramitación del expediente siguiendo los
tramites legalmente establecidos.

Ante  todo  lo  expuesto,  y  vistos  los
informes que obran en el expediente, así
como el  dictamen  de  la   Comisión  de
Urbanismo e Infraestructuras del  17 de
junio del 2016,  el Pleno por unanimidad

ACUERDA

Primero.-Aprobar  provisionalmente,  el
Proyecto  de  Modificación  Puntual  del
Plan General de Ordenación Urbana de
Tolosa, referida al ámbito "28 Albiztur". 

Segundo.--Remitir  el  Proyecto  a  la
Comisión de Ordenación del Territorio del
País Vasco, en solicitud de que emita el
informe correspondiente.

- - - - - - - - - - - - -

Partehartzeak:
… Alkatea: “Azkenean, bost mila  metro gehiago izango dira eraikigarriak eta honek lagunduko

du  baita  ere  enplegu  sustapenerako.  Azpimarratu  gai  honen  inguruan  alderdi  guztien
adostasuna  dagoela.  Lehen  pasa  zen  osoko  bilkura  honetatik.  Orain,  behin  behineko
onespena ematen diogu eta gero ere, behin betiko onespena eman beharko dugu.” 

9. Ekainaren  28an,  lesbiana,  Gay,
Transexual,  bisexual,  intersexual  eta
Queer-en  eskubideen  nazioarteko
eguna dela eta, mozioa onartzea. 

9. Aprobación de la  moción presentada
con motivo del día internacional  por
los  derechos  de  Lesbianas,  Gays,
Transexuales,  Bisexuales,
Intersexuales y Queers. 

27



OHIZKO  OSOKO BILKURA
2016.06.28

1969ko ekainaren 28a data historikotzat hartzen da lesbiana, gay, transexual, intersexual eta
queeren askapenerako mugimenduarentzat. New Yorkeko Stonewall tabernako gertakariak
ekainaren 27tik 28rako gauean gertatu ziren. Hain zuzen ere, transexual, lesbiana eta gay
talde  bat  matxinatu  egin  zen,  poliziak  talde  hauen  aurka  egiten  zituen  gehiegikeriak
salatzeko eta beren eskubideak aldarrikatzeko. Beren eskubideak defendatzeko elkartzen
ziren lehen aldia ez bazen ere, egun hartan, sexu-joera eta genero desberdinetako jendeak
isolaturik egoteari utzi eta elkartu egin zen, diskriminatzen zituen sistemako bidegabekeriei
aurre egiteko, ikustarazteko eta eskaerak agerian jartzeko.
Egun hau dela eta, Tolosako Osoko Bilkurak gaitzetsi nahi du LGTBIQ kolektiboek jasaten
duten diskriminazioa, eta beste behin ere berretsi nahi du bere konpromisoa sexu-joera eta
genero-identitateagatiko aurreiritzi eta diskriminazioaren aurkako borrokan.  
LGTBIQ kolektiboek eta Mugimendu Feministak egindako borrokari esker, azken urteotan
lortu  dira  lege-aldaketa  garrantzitsuak  eta  oinarrizko  eskubide  zibil  batzuen  parekatzea.
Halere,  Gay,  Lesbiana,  Bisexual,  Transgenero  eta  Intersexualen  Nazioarteko  Elkarteak
(ILGA) azpimarratzen du estatu espainiarrean murrizketa serioak daudela osasun alorrean
eta  gizarte  zerbitzuen  alorrean,  besteak  beste,  honako  hauek:  lagundutako  ugalketako
tekniken estalduratik kanpo gelditzen dira bikotekide maskulinorik ez duten emakumeak, eta
horrek eragiten die  lesbianei,  emakume bisexualei  eta  bikotekiderik  gabe ama izan nahi
dutenei; edo derrigorrezkoa da ezkontzea sexu bereko bi lagunek guraso izan nahi badute.  
Era berean, sexu-osasunaren arloan eta, zehatz-mehatz, GIB/HIESarenean lan egiten duten
erakunde eta elkarteek salatzen dute ez direla artikulatzen behar diren lege-neurriak GIBa
dutenen  diskriminazioa  eragozteko  lanbidea  lortzeko  edo  zerbitzuak  jasotzeko  garaian,
besteak beste, adinekoentzako egoitzetan sartzeko garaian edo osasun- eta bizi-aseguruak
egiterakoan. Era berean, salatzen dute ez dagoela gobernu-paktu bat,  adostasun politiko
zabal bat izango duena, neurriak hartzeko bi helburu hauei begira: batetik, aurre egin ahal
izateko GIBari eta Hiesari, estigmari eta arlo prebentiboan, klinikoan eta sozialean dagoen
diskriminazioari; eta, bestetik, halako marko egonkor bat ezartzeko alor honetan esku-hartu
behar denean.  

Gainera, Homofobiaren, Lesbofobiaren eta Transfobiaren aurkako Nazioarteko Eguna zela
eta, Eusko Jaurlaritzak berak salatu zuen, LGTBI kolektiboetako askok (nagusiki lesbianek,
transexualek,  adintsuek edo desgaitasuna duten pertsonek) ezin-ikusia eta ez ikusiarena
egitea  jasaten dutela,  eta  horien  aurkako  eraso fisikoek  gora egin  dutela  gure hirietako
kaleetan;  horrelakoek  agerian  uzten  dute  nork  bere  sexualtasunaren  nahiz  generoaren
arabera bizitzeko askatasun egiazkorik ez dagoela, eta berdintasuna zein bereizkeriarik eza
falta direla. Zoritxarrez,  aurreiritziak,  uste faltsuak,  estereotipoak,  bazterketa eta gorrotoa
oraindik ere gizarteko sektore askotan sakon errotuta daude.

Horrezaz gain, Arartekoaren azken txostenaren arabera, Euskal Herriko LGTBIQen taldeak
antzemandako arazo nagusien artean gabezia batzuk nabarmentzen dira, nahiz eta ahalegin
handia  egiten  ari  den  hezkuntza  eta  osasun  alorretan  (Osakidetza),  eta  txostenak  dio
garrantzizkoak direla honako hiru gai hauek: sustatzen jarraitu behar da aniztasun afektibo-
sexual eta genero-aniztasunarekiko errespetua; ikastetxeak material didaktikoarekin hornitu
behar  dira;  eta  jazarpen  lesbo-homo-transfobikoa  eskola-jazarpenen  protokoloetan  sartu
behar da. Arartekoak azpimarratzen du, era berean, ikusarazi eta heldu egin behar zaiela
sexu bereko bikotekideen arteko indarkeriatik eratorritako arazoei; bestalde, kezka azaldu du
askatasun  sexuala  mugatu  daitekeelako  udal  ordenantza  murriztaileekin,  eta  esan  du
komeni  dela  diru  gehiago  ematea  Berdinduri  (LGTBIQen  taldeari  informazioa  eta  arreta
emateko zerbitzua).

Bestalde, transexualei eragiten dieten arazo nagusiak lotuta daude sexua aldatzeko osasun-
eta lege-prozesuetatik datozen arazoekin. Nahiz eta aurreratu, transexualitatea trastornotzat
hartzen  da,  eta  ziurtagiri  psikiatriko/psikologikoa  eskatzen  da  dokumentazioan  izena
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aldatzeko tramiteak egiterakoan, eta horrek eskubiderik oinarrizkoenaren aurka jotzen du,
hain zuzen ere, pertsonaren beraren identitatearen aurka. 

Hori dela eta, Udabaltzak, aho batez, 

ERABAKI DU

Ondorengo jarduketak garatzea udal esparruan: 

-  Bere  jarrerarik  irmoena  erakustea  beren  sexualitateagatik  edo  genero-identitateagatik
“normal”tzat  jotzen  den  horretatik  ateratzen  diren  haien  aurkako  aurreiritzi  eta  erasoen
aurrean, eta aldarrikatzea jende guztiak eskubidea duela askatasun sexual eta afektiborako,
bere identitatea definitzeko eta bere harremanak aukeratzeko. 

- Homofobia, lesbofobia eta transfobiaren aurkako informazio eta sentsibilizazio kanpainak
sustatzea, herritarren kontzientzia solidario berri bat sortzeko, eta, hala, jarrerak aldatu eta
kolektibo hauen aurkako aurreiritzi eta mesfidantzak desagertu daitezen. 

-  Berrestea,  udal  eskumenen  neurrian,  ONUSIDAk  bultzatutako  Parisko  adierazpena,
zeinaren bidez lortu nahi baita munduan Hiesaren epidemia amaitzea 2030erako. 

- Hezkidetza Proiektuaren bidez, Tolosako ikastetxeak hornitzea behar dituzten baliabideez,
diskriminazio  hau  jasaten  egon  daitezkeen  ikasleei  adin  goiztiarretik  laguntzeko  eta
babesteko.  Era  berean,  irakasleei  laguntzea  eta  hezkuntza-baliabideak  eta  materialak
ematea,  behar  bezala  heltzeko  aniztasun  afektibo-sexual  eta  genero-identitatearekiko
errespetuari.

-  Ikusarazi  eta  zabaldu  espazio  fisiko  eta  sinboliko  guztietan,  erakundeen  arteko
jarduerarako eta koordinaziorako Udal Protokoloaren Mahaiaren bitartez,  kolektibo honen
aurka egiten diren indarkeria matxista mota guztiak. Era berean, Jarduketa Protokolo bat
landu,  sexu bereko bikotekideen arteko indarkeriatik  sortzen diren arazoak ikusarazteko,
arazo horiei heltzeko eta arreta hobetzeko. 

- - - - - - - - - - - - -

Partehartzeak:

… Cristian  Fernandez  Susin  (PSE-EE):  “Alderdi  sozialistatik  beti  egon  gara,  gaude  eta
egongo  gara  LGTBIQko  kolektiboaren  alde  eta  defentsan.  Orain  ere  sufritzen  duten
diskriminazioa  betirako bukatzea eskatzen dugu gure alderditik.”

… Onintza  Lasa  Arteaga  (EHBildu):  “Guk  ere  eragile  desberdinek  aurkeztu  duten  mozio
honen alde egingo dugu. Gai honetan ere, aldarrikapen guztietan bezala, argi eta ilunak
daude,  aurrerapenak  ematen  dira  formalki  batez  ere,   baina  egunerokotasunean  ere
bestelakoak ere gertatzen dira. Osasunean, hezkuntzan eta hor egin beharrrekoak aipatu
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dira baina gero beste gertaerak ere ematen dira, Orlandon gertatutakoa, Madrilen, hori
dakizkigunak. Gero albiste onak ere badauzkagu Asteasun gertatutakoa, gauzak gertatzen
dira,  baina  zoritxarrez  albiste  txarrak  eta  errespetu faltazkoak ere  ugariak  dira.  Beraz,
argiak badaude baina ilunak ere oraindik ere asko eta asko daude eta oraindik lan handia
daukagu aurrera egiteko. Diot, askotan esaten den bezala, politikoki inkorrecto gelditzen
da norberaren iritzia ematea. Orain dela gutxi  ere, bai Euskadiko gazteen  behatokian
esaten den bezala, gutxi gora behera %80 ontzat ematen dute sexu berdineko pertsonekin
harremanak  izatea,  ezkontzak  ematea,  eta,  bide  batez  esanda,  emakumeak  jarrera
irekikoa dute. Beraz, adierazpen publikoan badago nolabaiteko errespetu bat baina gero
gertakari gehiegi ematen dira berez kontrakoa adierazten dutenak edo gehiago entzuten
da. Baina ez luke bakar bat ere egon behar, nor bera  bere buruaren jabe delako iruditzen
zaiona egiteko, sentitzeko eta maitatzeko, nola ez. Asko daukagu egiteko eta aipatu nahi
dut,  batzordean  ere  aipatu  zelako,  transexualiaderaren  inguruan  eta  baita  famili  mota
desberdinen inguruan hitzaldiren bat edo ekintzak egiteko asmoa dagoela sensibiliazioren
aldetik.  Baina  puntu  bat  markatuko  dut,  kritika  moduan  adieraziko  dut,  ez  zait  gaizki
iruditzen  aldarrikapen  forma  desberdinei  babesa  ematea  eta   hemen  ikusten  dugu
ortzadarra daukagula udaletxean, balkoian. Baina baita ere badakigu egon direla beste
eragile batzuk, talde batzuk, beraien ostardarra edo sinboloa jartzea eraikin publiko batean
eskatu dutena eta ez zaie utzi.  Iruditzen zait horrelako egoera batean ez dagoela ezer
sobran eta  bisibilizazioan lagundu behar dela.  Txoko guztietan presente egon beharko
lukeela gaur zer egun den. Besterik gabe, esanda bezala, alde egingo dugu mozioan eta
beraien aldarrikapen guztietan.”

… Alkatea.   “Esandako hari  berdinetik  1990ko maiatzaren 17an,  ez dago hain  urruti  ere,
Osasun munduaren erakundeak  homosexualitatea gaixotasunen sailkapen eskulibirutik
kendu  zuen.  Gaur  egun  75  herrialdetan  oraindik  homosexualitatea  delitua  da  eta,
horietatik, zazpi herrialdetan heriotzarekin zigortzen da. 2015. urtean Gipuzkoan orientazio
sexuala  eta  genero  identitatearen  aurka  zazpi  gorroto  delitu  ezagutu  dira.  Aipatu  du
Onintzak  2016.  urtean  egindako  ikerketa  Euskadiko  gazteekin,  non  badirudi
toleranteagoak garela eta bidean aurrera goazela. 15 eta 29 urte bitarteko gazteen artean
egindako inkestaren arabera %91k sexu bereko pertsonako ezkontzaren alde azaltzen da
eta sexu aldaketaren aldekoak % 86 agertzen dira. Baina egia da Arartekoak ere salatzen
duela  zenbait  adin  gabe,  homosexual,  bixesual  eta  transexualek  homofobiak  jasatzen
dutela. Egoera hauen ikusarazpena eta bisibilitatea inportantea delako aurten Zerkausian
eraikinaren argitzapena egin dugu. Gainera egin dugu Sanjoan bezperan, ekainaren 23an,
kaleak beteta  zeuden batean,  helburu honekin.  Gaur ere  jarrita  daukagu hemen,  Udal
eraikinean triangelu arrosa eta ortzadarren koloreko bandera. 
Oldarkortasun  guztitik  urrun,  errespetuan  oinarritutako  bizikidetzaren  alde  gaudelako
egingo dugu bat adierazpen honekin. Baita ere aipatu nahi dut  jaso direla proposamenak,
adibidez, zebrabide bat margotzeko ortzadarreko kolorekin. Zebrabideak badaukate bere
trafikoko kodea eta ez da posible izan. Egin da beste proposamen bat baina gaur goizena
iritsi da. Proposamen arabera Kondeaneko aldapako bukaera horretan dauden trenbideko
egur  horiek  koloreztatzea  da.  Hori  erabat  geldituko  den  zerbait  izango  denez,  obra
batzordetik pasako dugu eta han erabakiko da.”
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10.Herriko  gazte  talde  batzuk
aurkeztutako mozioa.

10.Moción presentada    por varios grupos
de jóvenes.

Herriko gazte talde batzuk aurkeztutako mozioa dela eta, rezesoa egin da. Bukatu ondoren,
gazte taldeak eta Udal Ordezkariak  honako hau adostu dute:

1. Gazte hauen egoera gainditzeko bide judizialetik at uztea auzia.
2. Kasua  balitz,  bitartekaritza  bidea  jorratzea  helburua  izanik  denon  arteko  adostasun

lantzea.

Jarraian bozkatu egin da eta aho batez onartu egin dute.

- - -  - - - - - - - 

Partehartzeak:

… Cristian Fernandez Susin (PSE-EE): “Ados nago bi puntu horiekin baina okupazioaren bidea
guk ez dugu babesten.”

… Ibai  Iriarte  San  Vicente  (EHBildu):  “Lehenik  eta  behin,  behintzak,  adostu  dugu  bide
judizialetik ateratzea, inoiz horra iritsi  behar ez izan gaztazka bat. Sarri  esan dugu, sarri
publikoki,  zein  pribatiboki,   irtenbide  bat  eman behar  zaiola  eta  forma bakarra  elkarren
artean hitz egitea dela eta ondorioz adostasun batera iristea. Argi daukagu adostasunetara
iristeko,  konfidantza  garatu  egin  behar  dela  eta  bide  horretan  ez  duela  inondik  inora
laguntzen ez bide judizial penalak eta administratiboak. Gatazkak egiten dute ezinikusiak eta
deskonfiantzak areagotu, eta horregatik egin genuen, eta plenoa eman aurretik, planteatzen
genuen  eseri  zaitezen  edo  gaitezen  lagundu  baldin  badugu,  baina  irtebide  judiziala
alboratzea. Ez du laguntzen eta azkenean auzi hau tenkatu egiten duelako, zuei isunak eta
penalki irtenbide bat eta horri ez diotelako  inorri desio. Eta gutxiago horrelako auzi batean.
Okupazioaren  inguruan  adostasun-desadostasunak  egongo  dira.  Zuek  proiektu  bat
daukazue eta defendatzen duzue.  Horretarako espazio  bat  nahi  duzue eta  espazio  hori
lortzeko  bitarteko ezbedinak daude. Iruditzen zait irtenbide bat eman behar zaiola egoera
honi eta forma bakarra mahai batearen inguruan hitz egitea da, eta adostea da. Espazioak
badaude, proiektua baduzue, adostu dezagun non izango den gune hori. Baina argi dago
bide judiziala ez dela. Pozten naiz azkenean hori  adostu izana, txarrenera bitartekaritzaren
bidea jorratzea adosten duzue bi aldeak, baina lehenik eta behin, inportanteena da Tolosako
Udalak eskatzea fiskalari eta  tribunalari artxiboa eta gai hau bertan behera uztea. Guk bat
egingo  dugu  adostasun  minimo  horrekin.  Eta  lagungarriak  bagara  adostasuna  bilatzeko
garaian eta hau indartzeko, lehenago esan zitzaizuen bezala, prest gaude.”

… Alkatea: “Ezer esan baino lehenago, guk ere garbi utzi nahi dugu Udal Gobernu honek ez
duela okupazioaren bidea babesten, ez eraikin publiko, ez pribatuetan. Aldiz, elkarlanerako
proposamena  luzatu  duela,  behin  eta  berriz  gazteekin,  Ezpalako  gazteeikin   izandako
elkarrizketa guztietan. Bide judizialak ez dira desiragarriak inorentzat ere.  Egia da puntu
horretara iristea ez dela ona inorentzako ere. Baina behin puntu horretara iritsita badirudi
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erantzunkizunak,  kasu  honetan,  bi  erantzukizun  mota  daudela,  erantzukizun  zibilak  eta
penalak,  Erantzukizun  zibil  horretan  izan  lezake  zer  esana  Udalak  egindako  kalteen
ordainsariaren arabera eta erantzukizun penalean, ministeritza fiskalak. Gaur hartu dugun
adostasun horrekin,  hartu dugun erabaki  horrekin,  Udalak eskatuko dio,  aho batez,  izan
daitezkeen  erantzukizun  horiek  atzeratzea  eta  ea  elkarrizketaren  bidetik  lortzen  dugun
horrelako egoerak berriro ere gerta ez daitezen. Beraz, guk ere onartuko dugu esaldia lehen
Jokin Azkuek esan da bezala.” 

- - -  - - - - - - - 

11.Orixe  BHI Institutuko eraikin berriaren
inguruko mozioa.

11.Moción  relativa  al    nuevo  edificio  del
Instituto Orixe.

Orixe BHI Institutuak kalitatezko hezkuntza publikoa eskaintzen dio Tolosaldeari. Alabaina,
institutuaren  jarduera  hartzen  duen  eraikinak  berritzea  eskatzen  du  iresgarritasunaren,
energia-efizientziaren,  arriskuen  kudeaketaren  zein  beste  hainbat  ikuspegiren  aldetik
gabezia  nabarmenak  dituelako.  Horiek  guztiek  kalte  nabarmena  egiten  dio  hezkuntza-
jarduerari.

Hori  dela  eta,  Orixe  Institutuko  arduradunak  eta  guraso  elkarteak  Eusko  Jaurlaritzaren
Hezkuntza, Hizkuntza Politika eta Kultura sailarekin harremanetan jarri ziren Institutuarentzat
eraikinaren  egoerarentzat  konponbide  egokia  adosteko  asmoz.  2015ekean   Hezkuntza
Sailak  Orixe  Institutuaren  eraikin  berria  konstruitzea  sailaren  2014-2018  epealdirako
inbertsio planean sartu zuen.

Egun,  eraikin  berria  konstruitzeko  beharrezko  diren  urrats  administratiboak  egiten  eta
erabaki operatiboak hartzen ari dira Hezkuntza Sailean. 

Tolosako udalak ezinbesteko ikusten du Orixe Institutuaren eraikin berria ahalik eta azkarren
errrealitate izan dadin, gure eskualdean bigarren mailako kalitatezko irakaskuntza publikoa
bermatzeko oinarria  delako.  Izan ere,  udal  honek irakaskuntza publikoren aldeko jarrera
irmoa du, udal aurrekontuetan urtero islatzen den bezala.

Hori guztia dela eta, Udalbatzak, aho batez,

ERABAKI DU

Lehenik.- Udalak,  Udalaren  eskumen  esparruaren  baitan  dauden  urrats  eta  eginkizun
guztietan, bere esku dagoen guztia eigngo du Orixe institutuko erakin berriaren proiektua
errealitate bihur dadin ahalik eta lasterren.

Bigarrenik.- Udalak  Eusko  Jaurlaritzako  Hezkutza,  Hizkuntza  politika  eta  Kultura  sailari
eskatzen dio egutegi zehatza egin dezala, non egin beharreko urrats guztiei klarki egikaritze-
data  ipintzen  zaien,  Orixe  BHI  institutuko  eraikin  berria  obra,  2018an  zehar  has  dadin
beranduen. Halaber, eskatzen dio egutegia 2016ko uztailaren 31rako egina egon dadin eta

32



OHIZKO  OSOKO BILKURA
2016.06.28

Orixe Institutuko eta udaleko ardaradunei helaraz diezaien.

- - -  - - - - - - - 

Partehartzeak:

… Cristian Fernandez Susin (PSE.EE): “Urte asko dituen eraikina denez, azkenean obsoletoa
geratu da, iresgarraitasunaren, energia-efizientzia, trafiko arazo eta gabezia asko ditu, hori
konpontzeko modu hoberena  laister hasi beharrekoa  eta gu mozio honen alde agertuko
gara.” 

… Iñaki  Irazabalbeitia  Fernandez  (EHBildu)  “Azkeneko  zazpi  eta  zortzi  urteetan  bueltaka
dabilen arazoa da. Garai bateko eraikin bat, berrogei urte dituena, Andaluzian eraikitzeko
diseinoan oinarrituta,  arazoa dituena eta hara inguratu den edonork ezagutzen ditu etxe
horrek dituen gabeziak. Bai guraso elkarteak, bai zuzendaritzako kideak, lanean  gogor aritu
dira  eraikin  horri  irtenbidea emateko edo berria  egiteko eta  joan den urtean lortu  zuten
Hezkuntza, Hizkuntza Politika eta Kultura sailak konpromisoa hartzea, 2014-2018 inbertsio
planean sarzeko. Horrela sartu zen, eraikin berria egiteko Orixe ordezkatuko duena. Udalak
hasiera hasieratik babestu du Orixeren eraberritzearen proiektua baina, egia da ere,  Udalak
inoiz ez duela adierazpen publikoa egin horren alde, proiektuaren egingarritasuna indartzeko
eta  ahalik eta epe laburrenean egiteko planteatzen da, bi zentzuetan. Batetik, Udalak idatziz
hartuta herritarren guztien aurrean bere esku dagoen guztia egingo duela,  beti  ere bere
eskumenen baitan, eraikin berriaren proektua errealitate bihur dadin, ahalik eta lasterren.
Bestetik  ere,  data  bat  jartzea.  Kezka bazegoen asko luzatzen ari  zela  egutegia  jartzea.
Legegintzaren bukaerak ere  kezkak sortu ditu eta iruditzen zaigu Hezkuntza sailari egutegi
bat eta beranduen 2018an has dadila etxe berriaren eraikuntzan. Gure nahia da ahalik eta
azkarren hastea, baina badakigu proiektu horiek bere epeak dituztela. Gure aldeko botoa
izango du”.

… Alkatea. “Eusko Jaurlaritzak egin duen urrats handiena dela 2018. inbertsio planean sartzea.
Hori da erabakia mahai gainean jartzea. Hortik aurrera adierazi bai bai guraso elkarteak eta
zuzendaritzak  egiten  ari  diren  lan  ikaragarria  proiektu  berri  honi  begira.  Idatzi  honekin
eskatzen dioguna da  Gobernuari esfortzu bat egitea egutegia zehazteko. Egia da, proiektu
honetan  udalak  ere  izango  dituela  zereginak:  Horretan  ari  dira  begiratzen  trafiko
ordenamenduari  dagokiona, gehienbat.  Elkarlanean ari  gara instituarekin batera eta bide
horretan jarraituko dugu. Beraz, guk ere aldeko botoa emango diegu.”

- - -  - - - - - - - 

12. Galderak eta eskaerak. 12. Ruegos y preguntas.

… Ibai Iriarte San Vicente (EHBildu): “Sevendeneako eztabaidan, Olatz, planteatzen zenuen
nik salatu dudanean azkar, korrika, horren ingurukoa. Esan duzue Sevendenea eztabaidatu
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duzuela, batzordera eraman eta diktaminatu  egin duzuela. Hori da eskatzen duguna. Noski,
zuen artean  eztabaidatuko zenutela, Udal taldeak, baina batzordeak ez dira diktaminatzeko
espazio mugatuak  baizik eta eztabaida sustatu eta adostasunak lortzeko guneak, orain egin
dugun bezala. Sanjoanetan gertatutakoak eta Iurramendin jasotakoa eta horren inguruan,
Iurramendin dena gertatu ostean Junta deitu zen eta hor informatu zitzaigun. Lorek hemen
bertan,  plenoan,  eskatu  ondoren  elkartu  zineten  berarekin,  batzordera  eraman  eta
diktaminatu  zen.  Aurrekoan  ere,  Partehartze  eta  Gardentasun  batzordean,  hemen  ez
dagoen  alderdi  batek  partehartzea  eskatu  du.  Barne  araudi  bat  planteatu  da  non
lehenengo puntuan jartzen den hiru eragile baino  gehiagok parte hartzen badu batzorde ez
den  gauza  bat  sortuko  dela.  Eta  berriz  berdinera  goaz,  batzordeak  bilakatzen  ari  dira
espazioak non diktaminatzen den alde edo kontra eta badoa. Guretzat batzordeak hori eta
gehiagorako  dira,  adostasunak ikuspegi  ezberdinak  bilakatzeko  espazioak  dira,  ikuspegi
desberdinak  tartekatzeko  espazioak  dira.  Eta  kezkatzen  gaitu,  azkeneko
partehartze batzordean proposatu zen hitzarmen marko edo hitzarmen horrek mugatuko
duelako  zenbait  eragileen  partehartzea  eta  beldur  horiei  aurre  egiteko  eskatzen  dugu
batzordeak  izan  daitezela  ikuspegi  ezberdinak,  izan  alderdi,  izan  eragile,  adostasunak
lortuko diren guneak.”

Alkatea: “Seguraski gaizki esango nuen. Sevendeneako puntuan esan dudanean batzordera
eraman zela gaia, esan nahi nuen, batzordera, ez gure taldera. Batzordeko deialdiarekin
batera,  aurreko  legealdian  bexalaze,  berdin  berdin,  bidaltzen  da  informazioa.  Gero
batzordean aukera  dago eztabaidatzeko eta bakoitzak bere iritzia emateko,  eta hori  da
egiten dena, lehen eta orain, ez dago mugarik.
Partehartze  batzordeak  kezkatzen  dizula  esaten  duzun  harira,  zuk  ere  Partehartze
batzordean hitz egin zenuena, zehazki zen hauteskundeetara aurkeztu ez zen udal talde bat
batzordeetan  nola  partehartu  erabakitzen  ari  zen batzorde horretan.  Denak ados gaude
partehartzeko bidea eman behar dela, kontua da hori nola gauzatu. Horretarako Idazkariak
txosten horretan azpimarratzen du, ez talde horrek, baizik eta talde gehiago, era horretara
nahiz eta izan oso zaila,  talde horrek bezala parteharzeko eskaera luzatuko balu eta hiru
baino  gehiago  balieke  batzorde  horren   eraginkortasuna  ziurtatzeko   beste  formato  bat
pentsatu  beharko  litzatekeela.  Ez  da  inolaz  ere  ixten  partehartzea.  Batzordearen
eraginkortasunean  pentsatzen  ari  da  Idazkaria  esaldi  hori  esaten  duenean.  Eztabaidatu
zenuten, ez zineten adostasun batera iritsi. Hala eta guztiz ere, nola aipatu duzun gizarte
eragile  guztien  partehartzea,  bai  adierazi  nahi  nizuke   EUDELen  bertan,  Udal  Legeak
aurreikusten duela, eta onartutako udal legeak alde horretatik bai batzordeetan partehartze
iriki hori aurreikusten duela, hortaz hizketan ari direla momentu honetan EUDELen. Datorren
astean Idazkari guztiekin bilera bat egitekotan dira eta iritsiko zaizkigu irizpideak, hori nola
bermatu eta juntatuko zaigu orain arte izan dugun  eztabaida honekin. Guzti horrekin hitz
egingo  dugu  eta  erabaki  beharko  dugu  zein  den  modu  egokiena.  Argi  utziz  irekitasun
horretan denak ados gaudela.”

Besterik  gabe,  gaueko  9:30etan  bilera
bukatutzat eman da, eta guztia, nik, Idazkaria
naizen aldetik, ziurtatzen dut.

Sin más  asuntos que tratar, siendo las 9 y
media de la noche, se da por finalizada la
sesión,  de  todo  lo  cual,  yo,  el  Secretario,
certifico.

 
                     ALKATEA                                                             IDAZKARIA
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